
Unijna edukacja 
Gnina PoIIcr7Mce otrzymała rertyfikat 
ukvńczeniaz~ cyłdu ~ 
leń w zakresie NOtłoczesnego Zaną
dzania w Administracji Publicznej. 
Program szkoleniowy w ramach zer
zego Programu Aktywizacji Obsza

rów \ \'iejskich - wJ\omponent B3 -
Budowanie potencjału instytucjonal
nego administracji lokalnej i regionaI
ner realizowany był na zlecenie Mi
nister n\d Spraw Wewnętrznych I 
Administracji, a współfinansowany 
przez Bank Swiatowy. Najpierw zain
teresowane samorzady przygotowy· 
~~dły projekty, których celem byio 
m.in. akl}'lvizacja bezrobotnych. Po
tem komisja kokursowa doko~I?'Wała 
oceny nades/an}'ch projektów i kwali
fikowała do udziału w programie. 
- Prz)gotOlI aliśmy projeJ..1 dotyczący 
przedwdzialania bezrobociu wśród ko
biet- fl1ÓIli 'atalia Paluch dyrektor wy-

dziaJu Współpracy Europej kiej i Fundu· 
szy Zewnętrznych. 
Polkowicki projekt zost4/ oceniony 
pozytywnie i przedstawiciele Gminy 
Polkowice przez osiem mie ięcy 
uczestmczyli w cyklu szkoleń reałizo
wanych przez Fundację Rozwoju De
mokracji Lokalnej oraz wyspecjalizo
wane firmy. zkoleniowo-doradcze 
zajmujące się rynkiem pracy. Uroczy
stość podczas której m.in. nastąpiły 
wręczenie certyfikat6w oraz prezen
tacja projektów i jednostek samorzą
du, odbyła się 18 grudnia we Wrocła· 
wiu. 
Uczestnikom programu szkolenia 
umożli",i~1 nabycie praktyczn} dl umie
jętno§ci IV zakresie planowania i wdra
żania projekt6w w istotnym dziedzinach 
samofZ4du właśnie takich jak przeciw· 
działanie bezroIxx:iu. 

Konrad Klptur 
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Polkowiczanie we 
władzach PO 

Bogdan Zdrojewski stanie na cze
le regionu dolnośląskiego Platfonny 
Obywatelskiej. Delegaci na Regio
nalny ~azd PO we Wrocławiu, który 
odbyt się 16 listopada wybrali do no
wych władz również polkowiczan. 
Tomasz Borkowski wejdzie w skład 
zarządu, a Sławomir Talnowski bę
dzie jednym z członków Rady Re' 
gionu Dolnośląskiego. 

W zjeździe uczestniczyło blisko 
300 delegatów. Swoją mocną pozy
cję w dolnoś~ej PO potwierdzi! 
poseł Zdrojewski, któlY zostal wy
brany ponownie na szefa partii. 
Sprawozdanie z działalności Zarzą
du Regionu w latach 2001-2003 zo
stało przyjęte bez zastrzeźeń, co 
świadczy o tym, że wskazane kie
lunki dzialania uznane zostały przez 
delegatów za właściwe i należy je 
kontynuować. Zdrojewski mówil, że 
miniona kadencja była najtmdniej
sza ze względu na konieczność two
rzenia struktur partii w regionie. 
Gościem specjalnym 2\iazdu by! 

przewodniczący PO Donald Tusk, 
któlY w swoim wystąpieniu opowie
dział się, m. in. za zmniejszeniem 
liczby posłów i senatorów a także 
zwiększeniem kompetencji prezy
dentaRP. 

KonrJd K,lpcw 

MÓWI SłAWOMIR TARNOWSKI, 
JEDEN Z CZŁONKÓW RADY 
REGIONU OOLNOŚI.ĄSKlEGO 
PLATFORMY OBYWATElSKIEJ 
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Gmina Polkowice zdo
była pierwsza nagrodę 
w konkursie "Bezpiecz
na Gmina" w kategorii 
gmin miejsko - wiej

skich, zorganizowanym 
przez Ministerstwo 

Spraw Wewnętrznych 
i Administracji. 

- To jest kolejny sukces, któ
ry utwierdza w przekonaniu, że 
stale wzrasta standard życia 
mieszka Ile ów, a Polkowice są 
świetnym i bezpiecznym mIej
scem do inwestowania - mówi 
Ernilian Stańczyszyn, bm
mistrz Połkowic, 

- W ubiegłym roku dostali
śmy wyróżnienie, a w tym liczy
liśmy na zwycięstwo - i jest -
opowiada po powrocie z War
szawy Krystyna Marków, sekre
tarz gminy Polkowice, gdzie z 
rąk Krzysztofa Janika, Ministra 
SWiA odebrała dyplom. 

W konkursie wzięło udział 
229 gmin, Komisja z MSWiA 
przy ocenie kierowała się na
stępującymi kryteriami: sta
nem bezpieczeństwa, oryginal
nością i nowoczesnością zapre
zentowanych działań realizo
wanych przez gminy mających 
na celu podniesienie poziomu 
bezpieczeństwa, ich skutecz
nością, oraz skalą zaangażowa
nia gminy w poprawę bezpie
czeństwa. Polkowice znalazły 
się wśród 47 wyróżniających się 
'gmin, a następnie razem z Ko
walewem Pomorskim i Niepoło
micami nominowane zostały 
do nagrody. 

Wiesław Wabik, wiceburmistrz 
Polkowic, prezes stowarzyszenia 

Górnik Polkowice 
• Zawsze przywi~iAmy du
żą wagę do bezpieczeństwa 
mies.zkalłców. Nasz stadion 
Górnika PoIkowice został Już 
dwukrotnie ~ tytułem 
najbezpieczniejszęJo sllld'1OIJU 
pIIkarsIdego. Na mecze w Pol
kowkach ptzydJodzą cale r0-

dziny; to dla ich 1Jezpiet:zed
stwa~mIPY 
Innymi z poIiął ; stworzyIi§my 
specjalny sektor dla ldbic6w 
payjezdnydJ. ~ ~. na
sze starania zostały dooenJone. 
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ezplecznym 

Nominowane gminy były wi
zytowane przez powołane w 
tym celu grupy robocze. Przed
stawiciele Departamentu Ad
ministracji Publicznej. Depar
tamentu Porządku Publiczne
go oraz Biura Służb Prewencyj
nej Komendy Głównej Policji 2 
grudnia odwiedzili Połkowice . 
Spotkali się z władzami Polko
wic, a po wstępnej rozmowie 
udali się na objazd gminy. Zo
baczyli między innymi: Komen
dę Powiatową POllcji, pierwszo
ligowy stadion Górnika Polko
wice, Aquapark i Aqua Hotel, 
Gimnazjum w Polkowicach. 
Przedstawiciele poszczegól
nych, wizytowanych jednostek 
szczegółowo opisywali swoja 
pracę na rzecz bezpieczeństwa 
w gminie. Komisja zapoznała 
się z działaniem monitoringu 
miasta oraz gimnazjum gdzie 
zamontowanych jest 11 kamer 

Witold Trzmielewski, komendant 
Komendy Powiatowej Policji 

w Polkowicach 
- Przede wszystkim dziękuję 
władzom samofZ4dowym i in
nym instytucjom współpracuftl
cym z nami za wspieranie dzia
łań policji na rzecz bezpieczelł
stwa w gminie. Wszyscy się do 
teso ZW)Idęstwa przyczynili
~my. Jest to /coIejny lcroIc w d0-
brym kierunlcu i etap naszej 
pracy. Jednak nie popadam w 
zbytnia euforit; srJyż wiem, że 
mamy jeszcze wiele do zr0bie
nia na rzecz bezpIeczafstwa 
~. 

Obserwujących szkołę i teren 
wokół niej. Duże zainteresowa
nie wywołało rozwiązanie ko
munikacyjne w Biedrzychowej, 
na drodze krajowej nr 3 i sygna
lizacja świetlna oraz ciągi dla 
pieszych w Polko wicach Dol
nych, 
Motywując werdykt komisja 

konkursowa zwróciła w Polko
wicach szczególną uwagę na 
świetną współpracę straży 

miejSkiej i policji w Polkowi
cach, bezpieczne rozwiązania 
komunikacyjne na drogach, 
nowoczesny monitoring mia
sta i szkół. Doceniła również 
certyfikat ISO w Urzędzie 

Gminy oraz bezpieczeństwo 

na stadionie Górnika Połkowi
ce. Nagroda pieniężna jaką 

uzyskaly Polkowice zostanie 
przeznaczQna na aktywizację. 
bezrobotnych. 

D,lIU 8crc:zowsb 

Mirosław Sienkiewicz, komendant 
Straży Miejskiej 

- Jestem dumny, że Polko
wice otrzymały pierwsz4 na 
grodę. Jest to zasługa 
wszystkich jednostek, kt6re 
sł odpowiedzialne za bez
pieczelłstwo na terenie gmi
ny ; ich dobrej wsp6lpracy. 
Zapewniam, te IIle .po
cznlemy na laurach I już 
niedługo roqocznlemy ko
lejne działania i programy 
rewencyjne, majłce duży 
~nap~ude~~~ 
czelfstwa wAr6d mleszbJt .. 
c6w gminy. 
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Zgodnie z planami ministerstwa infrastruktury sprzed kilku lat z północy na południe Polski miała 
zostać zbudowana autostrada, która przebiegałaby między innymi przez Polkowice. Niestety ze 

względu na koszty zdecydowano się na modernizację drogi krajowej nr 3 do warunków drogi ekspre
sowej S3. W planie przewidziano zaledwie dwa zjazdy do Polkowic, po jednym od strony Lubina 

i Głogowa. To zdecydowanie za mało, bo miasto intensywnie się rozwija. Brak połączenia komunika
cyjnego może ten rozwój zahamować, a na to włodarze Polkowic nigdy się nie zgodzą. 

Co dalej z "trójką"? 

W maju 2001 roku firma Tran
sprojekt z Warszawy rozpoczęła 
prace nad przygotowaniem stu
dium techniczno-ekonomiczne
go przebiegu drogi ekspresowej 
S3 na odcinku województwa dol
nośląskiego. Po przeanalizowa
niu studium zagospodarowań 

przestrzennych miast i gmin zde
cydowano, że w okolicach Polko· 
wic będą dwa 1jazdy, jeden w 
okolicach szybu Rudna Zachod
nia, dla jadących z Głogowa, dru
gi natomiast dla Jadących z Lubi
na, którzy do Polkowic mogliby 
dojechać ślimakiem, znajdują
cym się za stacją paliw Duo. 
Oznacza to, że nie przewidziano 
1jazdów do miasta w ll8jbardziej 
uczęszczanych miejscach, czyli w 
okolicach stacji Shella oraz ze 
skrzyżowania przy ulicy Kopal
nianej. Tymczasem to właśnie w 
tych miejscach natężenie ruchu 
jest ll8jwiększe, ponieważ każde
go dnia tysiące ludzi dojeżdża 
tamtędy do pracy w zakladach 
zlokalizowanych w Legnickiej 
Specjalnej Strefie Ekonomicznej 
oraz do kopalni Polkowice Głów
ne. Na taki przebieg drogi eks
presowej S 3 nie zgodził się bur
mistrz Polkowic Emilian Stań
czyszyn i w czerwcu 2003 roku 
wystosował pismo do Generalnej 
Dyrekcji Dróg Publicznych z 
prOŚbą o zweryfikowanie planów 
w sposób, który zapewni polko
wiczanom dogodny dojazd do 
pracy, a także nie będzie kolido
wał z koncepcją zabudowy tzw. 
"Nowych Polkowic" . 

- NlemolBny sIf~ by 
do PoIItDwic pmwadzIIy tyIIrD 
dwa rJazdy, bo to oznac:załoby 

~ lcompIikacJe Icomuni
bcyjne nie tyIIco • milst.ł ; je
go mIeszłraISc6w, ale również 
dla kDopaanfdw dziaIaW::ych W 

WE zaIdad6w produ/«:yjnych
m6wt Emł/lan StaIłcz)'szyn. 

- Planujemy w najbliższym 
czasie przystąpić do realizacji 
pierwszego etapu zabudowy 
UN owych Polkowic" , dlatego 
ważne jest dla nas by przebieg 
drogi ekspresowej 8 3 pokrywał 
się z obecną krajową ''trójką''. 

Nie możemy się zgodzić, by do 
Polkowic prowadzi1y dwa zjazdy, 
bo to oznaczałoby Olbrzymie 
komplikacje komunikacyjne nie 
tylko dla miasta i jego mieszkań
ców, ale również dla kooperan.
tów działających w L8SE zakła
dów produkcyjnych. Dlatego 
apelowaliśmy do Zarządu Gene
ralnej Dyrekcji Dróg Publicz
nych w Warszawie o uwzględnie

nie naszych postulatów i zmianę 
planów budowy drogi ekspreso
wej. Niestety naszych postula
tów nie uwzględniono, chociaż 
jako alternatywne rozwiązanie 

przedstawiliśmy budowę ob
wodnicy Polkowic, wówczas 
można by zachować proponowa-

ny uklad zjazdów - mówi bur
mistrz stańczyszyn. 

We wrześniu w Warszawie od
było się posiedzenie Komisji 
Oceny Przedsięwzięć Inwesty
cyjnych działającej przy Gene
ralnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad. Niestety opracowany 
projekt przebiegu "trójki" "nie 
uwzględnil szeregu aspektów 
związanych z prawidłowym 
funkcjonowaniem miasta i gmi
ny Polkowice" - czytamy w kolej
nym z pism wysłanYCh z Urzędu 
Gminy w Polkowicach do 
GDDKiA. 

W jaki spOSÓb będzie więc 
przebiegać planowana droga eks
presowa S3? Na razie nie wiado
mo, wiadomo natomiast, że bur
mistrz 8tańczyszyn zamierza się 
spotkać z szefami GDDK:iA tuż 
po nowym roku. W spotkaniu ma 
wziąć również udział polkowicki 
senator Mańan Lewicki. Czy uda 
im się przekonać szefów 
GDDKiA, że przebieg drogi ma 
istotne znaczenie dla przyszłości 
całego regionu? Czas pokaże. Już 
dziś natomiast pewne jest, że od 
założeń do realizacji projektu jest 
jeszcze dluga droga 

- Na razie opracowano stu
dium techniczno-ekonomiczne 
przebiegu drogi 83 . Do tego, by 
rozpoczęto prace budowlane po
trzeba jeszcze wielu decyzji i 
ustaleń - uspakaja Jolanta Jasi
nowska z Wydziału Mienia i in
frastruktury Urzędu Gminy w 
Polkowicach. 

Konrad K1pwr 

- ---
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Pomnik 
mieszkańców 

Wmurowanie kamienia węgielnego pod pomnik górników było 
jednym z elementów tegorocznego skoku przez skórę 

w Polkowicach. 

Polkowice - miasto otoczone 
z czterech stron kopalniami w 
2004 roku doczeka się pomni
ka górników. Pomnik ten bę
dzie o tyle ważny, że coraz gło
śniej mówi się o zakończeniu 
wydobycia rudy miedzi. - Cie
szymy się, że udalo się zaini
cjować powstanie pomnika
mówi Adam Greń z komitetu 
założycielskiego . - To pomnik 
dla wszystkich górników - za
równo tych, o któryCh teraz 
już tylko myślimy, jak i wciąż 
pracujących . Za jakiś czas bę
dzie on też wspomnieniem 
górnictwa w Polkowicach -
przecież za 20 lat w zasięgu 
miasta nie będzie widać już 
żadnego szybu górniczego
dodaje Adam Greń. 

Jak zapewnia komitet orga
nizacyjny w przyszłym roku- 4 
grudnia - w dzień patronki 
górników - Świętej Barbary 
pomnik zostanie odsłonięty. 

Inicjatorzy budowy będa 
szukać sponsorów na wykona
nie pomnika. Chcą by był to 
postument mieszkańców. -
Nie tyle liczymy na dotację ze 
Związków Zawodowych, 
KGRM, a glównie na miesz
kańców. W końcu będzie to 
ich pomnik. 

Pochód Lisa Majora i skok 
przez skórę to jedna z najstar
szych tradycji górniczych. 
Mlodzi mężczyźni, którzy 
chcą zostać górnikami muszą 
złożyć uroczyste ślubowanie 
na ręce starszych kolegów. 

- Ogłaszam gotowość wstą
pienia w szeregi chrobrego 
stanu tych oto młodzieńców -
wskazywał na piątkę młodych 
adeptów Lis Major. 

- Czy ręczycie , że jeno god
nych i prawych młodzieńców 

wprowadzacie? - pytał Starszy 
Kopacki. 

- Zapewniam, że wszyscy tu 
stojący będą zawsze stanowi 
górniczemu wierni - bil się w 
pierś Lis Major. 

PrzyjęCie młodych do braci 
gÓrniczej wygląda, takjak gdyby 
czas stanął w miejscu i zatrzy
mał się kilkaset lat temu. Staro
polski język , pOChodnie i staro
górniczy ceremoniał . Ceremo
niał końCZY wypicie tradycyjne
go kufla piwa. 

Anna OS;Jdczuk 

- Cieszymy się, że udało 
się zainicjować powstanie 
pomnika, przecież za 20 
lat w zasięgu miasta nie 
będzie widać już żadnego 

szybu g6miczego. A po
mnik pozostanie - mówi 
Adam Greti. 
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B ę d ą n o we» Mówi Jarosław Dąbrowski, jeden z seminarzystów Fundacji im. Roberta Schumana 

elektrownie To dobra szkoła 
Jedna ze spółek zależnych KGHM Polska Miedź S.A., Energetyka 
podpisała 1 grudnia umowę z Polskim Górnictwem Naftowym 

i Gazownictwem na dostawę gazu dla potrzeb produkcji 
skojarzonej energii elektrycznej i ciepła. PGNiG będzie dostar
czać gaz dla KGHM przez dwadzieścia lat, począwszy od roku 
2007, około 500-600 tysięcy metrów sześciennych rocznie. 
To efekt kilkumiesięcznych negocjacji prowadzonych między 

władzami dwóch spółek. 

Wlodarze miedziowego hol
dingu z Lubina juz kilka miesię
cy temu otwarcie mówili, że za
mierzają wybudować bloki paro
wo-gazowe przy istniejących już 
elektrociepłowniach w Polkowi
cach i Żukowicach. Wyproduko
waną w nowych blokach energię 
KO HM zamierza wykorzysty
wać głównie dla potrzeb wła
snych. Pozwoli ona na obniżenie 
kosztów produkcji miedzi, co 
uczyni lubińską spÓłkę jeszcze 
bardziej konkurencyjną. 

- Wedle naszych wyliczeń dzię
ki nowoczesnym elektrowniom 
zdołamy zmniejszyć wydatki na 
pozyskiwanie energii o okolo 
jedną piątą, co oznacza dla nas 
oszczędności rzędu 100-150 mi
lionów złotych w skali roku - mó
wił wówczas prezes Speczik. 

- Zamierzamy produkować 
energię głównie na potrzeby 
własne , o sprzedaży będziemy 
myśleć wówczas, gdy uda nam 
się wygenerować nadwyżki. - do
dawał. 

Łączny koszt budowy bloków 
parowo-gazowych przy istnieją
cych elektrociepłowniach ma 
wynieść około 480 milionów zło
tych, czyli o 50 milionów więcej 
od rocznych rachunków KORM 
za energię elektryczną, które 
stanowią 10 proc. wszystkich 
kosztów rodzajowych spÓłki . 

. Dla PONiO urnowa z miedzio
wym holdingiem to nie lada ką
sek, bo w grę wchodzi dostawa 
około 10 miliardów gazu w ciągu 
20 lat, co oznacza dla firmy wiel
kiewplywy. 

Podpisanie umowy z PONiO 
sprawiło, że KOHM wycofał się z 
alternatywnych planów budowy 
kosztowniejszej , ale tańszej w 
eksploatacji elektrowni węglo

wej . 
Gaz dostarczany do zaldadów 

energetycznych miedziowego 
potentata ma pochodzić ze źró
deł krajowych zlokalizowanych 
w okolicach ·Kościana. 

- Według zapisów umowy 
planowany odbiór gazu roz
pocznie się od 1 czerwca 2007 
roku w przypadku lnwestycji 
w Żukowicach oraz od 1 grud
nia w przypadkU inwestycji 
polkowickiej - powiedziała 

nam Renata Łuczyńska, 

rzecznika prasowy KGHM 
Polska Miedź S.A. 

Konrad Kaprur 

Wielki odbiorca 
KGHM Polśka Miedt SA jest dru
gim odbiorcą gazu w Polsce, ustę
puje jedynie PKP. Roczne zużyde 
energii elektrycznej we wszystkich 
sp61kach Grupy KapitaJowej KGHM 
Polska Miedt. SA kształtuje się na 
poziomie ok 2 proc. npotrzebo
wania krąjowego. Sp6Ika kupuje 
85% ~i na zewnątrz. Pozostałe 
15 proc. produkuje welektrode-. 
pfowniach zlokalizowanyrh przy 
hutach miedzi Gł0g6w i legnica 
oraz w spółce Z41eżnej "Enetgety
/(3"'. Roczny rachunek KGHM za 
energię eTekbyr:zną wynosi ok 430 
mllion6w złotych, jest to 10 proc. 
wszystkich kosztów sp6lki. 

- Uczestnic73'ł pan w qdnlD
wym seminarium organ1zowanym 
przez Fundację 1m.. Roberta Schu
mana VI ~e. Jakie kryteria roz
strzygały o zaproszeniu do udziału 
w tym semtnarlum? 

- Jednym z celów fUndacji jest or
ganizacja staży w parlamencie eu
ropejskim (:l1a osób z Europy Środ
kowo-Wschodniej skupionych w 
partiach cantrowo-prawicowych w 
swoich krajach. W maju ubiegłego 
roku brałem udział w takim stażu. 
Spędziłem trzy tygodnie w Brukse
li, w siedzibie parlamentu oraz ty
dzień w Strasbourgu, gdzie przyglą
dałem się sesji plenarnej. Wszyscy 
stażyŚCi są potem zapraszani do 
udziału w seminańach, któryCh ce
lem jest integracja oraz przekazy
wanie informacji dotyczących aktu
alnej sytuacji politycznej w danych 
krajach. Tegoroczny staż odbył się 
w Rzymie, spotykaliśmy się z prezy
dentem Ciampim, premierem Ber
lusconim, ambasador Suchocką 
oraz biskupem Pieronkiem. Naj
większym przeżyciem była jednak 
audiencja u Ojca Świętego. 

- OZy staże będą organizowane 
również po ~u Polski do 
Unii Europejskiej? 

tu zajml\ię się między innymi pozy
skiwaniem środków zewnętrznych, 
w tym głównie pochodzących z Unii 
Europejskiej. Poza tym jestem wi
ceprzewodniczącym Komisji Poli
tyki europejskiej w Związku Powia
tów Polskich, gdzie również wyko
rzystuję wiedzę zdobytą podczas 
stażu i seminarium. 

- ne osób uczestniczyło w rzym
skim seminarium? 

- Łącznie około 150 osób, w tym 
okolo 30 Polaków. Z terenu woje
wództwa dolnośląskiego było 6 
osób, a z byłego legnickiego byłem 
jedynym reprezentantem. 

RozmawialKonrad Kaptur 

to-!~J=~!~~~: Fundacja im Roberta Schumana 
nruia. Z tym, że teraz ich celem hę- Zostala założona w Polsce w 1991 r przez osobistoki związane z p"rzem;ana-
dzie przygotowywanie kampanii mi demokratyanymi w naszym kraju, między innymi Tadeusza Mazowiedcie-
wyborczych do parlamentów krajo- go i Piotra Nowinę-Konopkę· Aktualnie prezesem Fundacji w Luksemburgu 
wych. a przede wszystkim do parła- jest jacques 5anter, były przewodniczący Komisji Europejs/ciej. Misjfl fundacji 
mentu europejskiego. Kontakt mię- od samego początku było przygotowanie Po/sld i PoIak6w do ~adomego 
dzy stażystami będzie więc nadal członkostwa w Unii Europejskiej. Europejska siedziba fundacji znajduje się 
utrzymany. w Luksemburgu; jest organizacyjnie powiązana z Europejską Partią Ludową 

• Co daje udział w stażach i seml- Chrześcijańscy Demokraci, największym ugrupowaniem w parlamencie euro-
narlach organizowanych przez pejskim. Dotychczas organizowała on~ staże w parlamencie europejskim dla 
Fundację 1m.. RobeIta Sch.umana? członków partii centroprawicowych z kraj6w Europy ŚrodkO'HO-Wschodniej. 

_ Pozwala zorientować się w spo- Od maja przyszłego roku Polska i dziewięć innych p;mstw stanie się pełno-
sobie funkcjonowania instytucji eu- prawnym członkiem Uf, a Fundacja będzie organizował staże dla osób, które 
ropejskich. Dla mnie osobiście zdo- będą mogły pracował dla parlamentarzystów europejskich z Europejskiej Par-
byta wiedza okazała się bardzo tjj Ludowej Chrz~jaJ1scy Demokraci. 
przydatna, bo jako sekretarz powia- KgK 

W imieniu stowarzyszenia charytatywnego "Żyć Godnie" jego prezes Marek Tramś przekazał wózek Inwalidzki dla niepelnosprawnego 
artysty z Chocianowa Macieja Kordowskiego. 

Zwykły dar dla niezwykłego 
człowieka 

Maciej Kordowski od czterech lat 
porusza się na wózku inwalidzkim. W 
słoneczne dni potrafi pokonać dy
stans między Polkowicami a ChQCia
nowem, w którym mieszka, w dwie 
i pół godziny. W przyszłym roku pla
nt~ena wózku dojechać do Konina na 
Olimpiadę Umiejętności Osób Nie
pełnosprawnych. 

-Myślę, że zajmie mi to okolo dwóch 
dni - mówi Kordowski. 
Swoją pomoc w zorganizowaniu te

go niecodzjennego przedsięwzięcia za
powiedział Marek 'lliunś -starosta po
lkowicki. 

Maciej Kordowski chętnie wysI;art(r 
wałby w maratonie, ale nie ma odpo
wiedniego sprzętu. 

- Średniej klasy wózek kosztuje 
ponad 6 tysięcy złotych Dlatego, 
bez wsparcia nie będzie mnie stać 
najego zakup i z planów nic nie wyj
dzie - mówi mieszkaniec Chociano
wa 

Kordowski jest wszechstronnie 
uzdolniony. Wystawę jego prac ma
larskich możemy nadal oglądać w 
holu Polkowickiego Centrum Usług 
Zdrowotnych 

17 grudnia Maciej Kordowski 
otrzymał od Marka Tramś, preze
sa Stowarzyszenia Charytatyw
negom "Żyć godnie" wózek inwa
lidzki oraz zapewnienie wsparcia. 

- Bardzo dziękuję za ten szla
chetny dar. Cieszę się, że sąjeszcze 
ludzie, którzy pamiętają o oso
bach niepelnosprawnych w tym 
szczególnym wydawałOby się dla 
nas roku- powiedział Maciej Kor
dowski. 
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Przeciw sektom 
Pedagodzy ze wszystkich placówek 
oświatowych działających na tere
nie gminy Polkowice spotkali się z 
wrocławskimi i polkowickimi straż
nikami miejskimi w celu omówienia 
problemów związanych z działaniem 
sekt. Organizatorem spotkania był 
Powiatowy Ośrodek Poradnictwa 
Psychologiczno-Pedagogicznego i 

Doradztwa Metodycznego. 

Po przełomie roku 1989 w Polsce 
pojawilasię duża ilość nowych związ
ków wyznaniowych. 'Thk obfity wy
syp różnego rodząju kościołów wyni
ka! z faktu, że prawo w zakresie lega
lizacji działania związków wyznanio
wych było wóww,as bardzo liberalne. 
Spora część z nowo rejestrowanych 
kościołów wykorzystywa1a ludzką 

naiwność do tego by wykorz,ystywać 
''nawróconych'' ludzi do dokonywa
ma aktów przemocy wobec prz.eciw
ników. kradzieży, a nawet morderstw. 
W roku 1999 zaostrzono przepisy do
tyczące legalizacji związków wyzna
niowych, ale problem nadal istnieje. 
Miejscem szczególnie narażonym na 
oddzia1ywanie sekt są szkoty. O tym 
jak uchronić dzieci przed kontaktem 
z wyznawcami sekt mówili pedago
gom z terenu powiatu poIkowickiego 
pracownicy Komendy Straży Miej
skiej z WtocIawia Paweł Pilski i Grze.. 
gorz Micholowski wspomagani przez 
pracowników polkowicki.ej straży 
miejskiej Artura Gałuszkę oraz ko
mendanta Mirosława Sienkiewicza. 

- Rocznie w calej Polsce ponad 
5 tysięcy ludzi "zapada się pod 
ziemię", na skutek dzialalność 
sekt. To jakby nagle zniknęła 

jedna czwarta mieszkańców Pol
kowic. - przestrzegał Grzegorz 
Micholowski. 

- Dlatego nie wolno nam baga
telizować problemu sekt. Należy 
uważnie przyglądać się każdej 

Czym jest sekta 
Pojęcie sekty wywodzi się od 
łacińskiego sequor, czyli naJla
dowat, i~ za czym~ bądi kim§, 
podążać. Współcze~nie przez 
sektę rozumie się grupę spo
łeczną izolującą się od reszty 
społeczeństwa. mającą własną 
hierarchię wartości i zespół 
norm zachowania się, z silnie 
akcentowaną rolą przywódcy. 
Sektami bardzo często są róźne 
grupy wyzaniowe, których w 
Polsce jest zarejestrowanych 
okolo 300. 

grupie, która zajmuje się niespo
tykaną działalnością. Ozęsto jest 
tak, że za grupą pozornie nie
groźnych dziwaków kryją się 
przestępcy, zdolni do dokonywa
nia makabrycznych czynów - do
dawal. 

Prelegenci zwracali również 
uwagę na fakt, że sekty często 
używają szkół dla uwiarygodnie
nia swojej działalności wynajmu
jąc biura na prowadzenie różnego 
rodzaju kursów. Dyrektorzy zga
dzają się bez sprawdzenia wiary
godności organizacji zajmującej 
się szkoleniami, ponieważ jej po
zorni reprezentanci płacą z góry 
za wynajem i nie budzą żadnych 
podejrzeń, są kulturalni, grzeczni. 

- Nie dajmy się zwieść pokusie 
łatwego zarobku - apelowal do 
pedagogów Paweł Pilski 

Koor.ld K.lprur 

Każda szkoła rodzenia ma za zadanie przygotować kobietę do naturalnego porodu. Jak wiele infor
macji można uzyskać w kilka tygodni doskon"ale wiedzą kobiety, które zdecydowały się na naukę od

dychania czy relaksacji w prOfeSjonalnej szkole . . 

Swiadomy poród 
Do tej pory kobiety ciężarne 

dojeżdzały do 'Lubina, bądź 
jeszcze do niedawna do Gło
gowa (zlikwidowana). Położ
na z głogowskiego szpitala 
chce stworzyć taką szkołę w 
Polkowicach. - Chcemy zo
rientować się ile pań będzie 
zainteresowanych uczestni
czeniem w zajęciach - mówi 
Elżbieta Kurkiewicz. - Miesz
kanki Polkowic jeżdżą do 
szpitali w sąsiednich mia
stach. Jest to dla nich dużym 
stresem. Podobnie jest ze 
szkołą rodzenia. Jeśli nie 
uczestniczą w zajęciach, zdo
bywają informacje na własną 
rękę. często drogą pantoflową 

i wiedza ta jest wymieszana z 
wieloma mitami i przesądami. 
Chcemy to zmienić- dodaje. 

Orócz typowych zadań 

szkoły rodzenia polkowicka 
placówka chce zaproponować 
także poradnię laktacyjną, 
warsztaty psychologiczne i 
grupy wsparcia dla kobiet w 
połogu . 

W polkowickiej szkole panie 
będą brały udział w ćwicze
niach ogólno - kondycyjnych, 
oddechowych, mięśni krocza, 
nauce relaksu i parcia. - Po
zwala to na pełną wspÓłpracę 
z lekarzem i położną - tłuma
ezy położna Elżbieta Kurkie
wicz . 

W zajęciach powinni 
uczestniczyć Ojcowie, którzy 
dzięki temu będą przygoto
wani do rodzicielstwa, po
przez poznanie kolejnych 
etapów jakimi są: ciąża, ro
dzenie, karmienie, pielęgna
cja niemowlęcia. - Mężczyzna 
nie uczestnicząc w ćwicze

niach, typowych zajęciach 

szkoły rodzenia nie potrafi 
często wspomóc partnerki 
przy porodzie. Dlatego tak 
ważny moment w każdym 
związku, zamiast cemento
wac dzieli. Jeśli mąż uczest
niczył w zajęciach, podczas 
porodu często jest oparciem 
dla swojej żony. pełni funkcję 
instruktora, razem z nią od-

dycha, często jest też tączni
kiem między rodzącą żoną a 
lekarzem i położną. 

Anna Os.ldq lJk 

Do szkoły rodzenia najle
piej zgłaszać się od 6 mie
siąca ciąży. W Po/kowic-

kiej szkole nauka trwałaby 
około 8 tygodni - 10 - 12 
godzin. Zajęcia mają się 
odbywać się raz w tygo
dniu. Istnieje moźliwo§ć 
odbywania nauki indywi-

daJnie. 
Szkoła jest odpłatna. Wię
cej infonnacji można uzy
skać pod numerami telefo· 

nów: O 600 03 99 02, 
0502 89 77 79. 

Zdrowie, be ieczeństwo 

Jak zgub'ć kilka centymetrów w godzinę? Teraz to możliwe. Zabieg agyptos proponowa
ny przez polkowieki Aquapark daje możliwość w ciągu kilkudziesięciu minut osiągnąć 

rozmiary, które ponwlą zmieścić się w ubiegłoroczną kreację sylwestrową. 

Schudnąć w godzinę 

Wyszczuplanie metodą agyp
tos bazuje na starożytnych egip
skich recepturach. Połączenie 
mieszanki kilkunastu rodzajów 
osadów oceanicznych oraz eks
traktów roślinnych z drenażową 
metodą zawijania ciała daje 
spektakularne efekty. Z organi
zmu usuwana jest woda z toksy
nami. Zabieg polega na wtarciu 
w skórę specjalnego preparatu z 
glinki agyptos i następnie owinię
ciu bandażami całego ciala meto
dą drenażową. Po zawinięciu 
wsiadamy na rowerek stacjonar
ny i pedalujemy przez 15 minut. 
Następnie kładziemy się pod 
elektrycznym kocem na godzinę. 

- Nie musimy ze sobą nic zabie
rać - tłumaczY Agnieszka Kom
panicka - Dyczko z Zakładu Re
habilitacji w Aquaparku. - Na 
miejscu otrzymamy specjalne 
papierowe majteczki 

zabiegiem przygotować orga
nizm do oczyszczania poprzez 
wypijanie codziennie 2 litrów wo
dy mineralnej niegazowanej. 

Zabieg ten jest dość drogi, choć 
jeśli efekty są takie, jak obiecują 
producenci to cena wydaje się 
wcale nie wygórowana. Jeden za
bieg kosztuje 350 zł. przy wyku
pieniu od razu trzech otrzymuje
my rabat i płacimy 260 zł. 
Zakład rehabilitacji proponuje 

też hydroterapię, retleksoterapię 
i szereg innych zabiegów popra
wiających naszę samopoczucie. -
W czasie jesienno - zimowym 
szczególnie polecamy również 

bar tlenowy - mówi kierownik 
Kompanicka - Dyczko. - Można 
się dotlenić, dowitaminizować

dodaje. 
Anna OSJdczuk 

UWAGAl!! 
NIE DAJ SIĘ 5TAROŚCIIf 

Każdy kto do km grudnia zgłosi 
się z t}m kuponem Gazety PoIkowic
kiej 00 Zaldadu Rehabilitacji Aqu
apar* otnyma 20 prorent rabatu na 
proponc1NiUIf zabi~ upiększająre 
Oferta w.IŻTla do km stycrnia 

Największym minusem zabie
gu jest takt, że po zastosowaniu 
tej wyszczuplającej metody nie 
powinniśmy się kąpać przez oko
ło dwa dni. - Preparat bowiem 
wchłania się w nasze cialo jeszcze 
przez 48 godzin - tłumaczY 
Agnieszka Kompanicka - Dycz
ko. - Najlepiej też kilka dni przez 

---.~, c ___ = ___ = ___ =-____ = ____ = ___ = ____ = ____ =: ___ . 
Uwaga konkurs 

TtWa konkurs na IINajmilszego pu
szystego ". Jego organizatorami są 
Klub Puszystych "Super Unia" w Pol
kowicach, oraz nasza redakcja, a po
lega on na wskazaniu najmilszej Pań
stwa zdaniem osoby puszystej w 
Pofkowicach poprzez wpisanie jej 
nazwiska na znajdującym się obok 
kuponie. Wszystkie kupony są 
imienne, a osoby biorące udział w 
naszej zabawie wezmą udział w fo
sowaniu atrakcyjnych nagród. Wy
pełnione kupony należy skladat w 
specjalnie przygotowanych umach w 
holu Polkowickiego Centrum Usług 
Zdrowotnych, ZakJadzie Rehabilitacji 
w Aquaparlru oraz w siedzibie Polko
wickiego Centrum Animacji przy uli
cy Skalników. Kupony będziemy dru
kować aż do lutego przyszłego roku, 
kiedy to zaplanowa1i~my zakolkze
nie naszej zabawy. 
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Wydarzenia 

43 g6mikllw zostało rannych na skutek wybuchu dwóch ton dynamitu 
w kopalni lubin. Do katastrofy doszło 15 grudnia. 

Tragedia na miedzi 

Dynamit używany był do ro
bót strzałowych . Na wozie 
znajdowały się proch i zapalni
ki . Pożar zauważył operator 
maszyny. On pierwszy próbo
wal go ugasić. Gdy to się nie 
udało, ratował się ucieczką. W 
rejonie zagrożenia było kilku
dziesięciu pracowników Pol
skiej Miedzi, ewakuowano 
wszystkich 150 górników. 500 
którzy przyszli na późniejszą 
godzinę wysłano do domu. 
Poszkodowani trafili do szpita-

li w Lubinie - Rejonowego i 
Miedziowego Centrum Zdro
wia. Obrażenia odniesione 
przez górników to głównie 
uszkodzenia wzroku i słuchu, 
złamania, oparzenia oraz ogól
ne potłuczenia. Stan dwóch z 
nich lekarze oceniają jako cięż
ki, ale stabilny. - Jeden ma po
łamaną szczękę - relacjonuje 
wiceprezes ds. medycznych w 
MCZ, Krzysztof Kubiak. - Prze
szedł badania tomograficzne, 
niewykluczone, że będzie mu
siał przejść rekonstrukcję 

szczęki w Klinice we Wrocławiu 

- Nagle zrobilo się ciemno - re
lacjonuje drugi z najciężej ran
nych górników, Konstanty Woj
ciechowicz. - Podmuch byl tak 
silny, że maszyny przewracalo. 
Nie wiem jak dałeko mnie od
rzucilo. - Jednemu z poszkodo
wanych w wypadku wbBy się w 
oczy i twarz odłamki skały -
mówi ordynator oddziały we
wnętrznego, Zbigniew Szpich. -
Górnik przeszedł dwa zabiegi 
chirurgiczne. - My byliśmy w 
lepszej sytuacji, bo dopiero co 

- Nagle zrobiło się 
ciemno. Potem był 
gło~ny wybuch. 
Od tego momentu 
nie pamiętam już 
nic z tego co się 
działo - m6wi Kon
stanty Wojciecho
wicz jeden z g6rni
k6w, kt6rzy naj
bardziej ucierpieli 
w grudniowym 
·wypdaku. 

wyszliśmy z windy - mówi inny 
górnik. - W pierwszej chwili po
myślałem, że strzelają w 
"przodku", ale huk był o wiele 
większy. 

Akcja trwała od 18.30 w po
niedziałek do godziny 11 na
stępnego dnia. Ratownicy za
nim dotarli do miejsca poża
ru schładzali miejsce eksplo
zji. - Było to bardzo utrudnio
ne ze względu na ogromne za
dymienie panujące tam na 
dole - powiedział Dariusz Wy
borski - rzecznik prasowy 
KGRM. 

W poniedziałek do dyrektora 
lUbińskiego szpitala dzwonił Le
szek Miller. - Pytal o stan zdro
wia rannych górników - opowia
da dyrektor Leopold Marchew
ka. - Premier zaofiarowal rów
nież wszelką możliwą pomoc. W 
środę rannych górników odwie
dził prezes KGRM, Stanisław 
Speczik. 

W pożarze spłonął m.in. tzw. 
ruchomy skład materiałów wy
buchowych, którym przewożono 
dynamit. Zniszczeniu uległy tak
że maszyny, narzędzia i kable. 
We wtorek na dół zjechała spe
cjalna komisja zlożona z pracow
ników KGRM, Okręgowego i 
Wyższego Urzędu Górniczego 
oraz Państwowej Inspekcji Pra
cy. Przyczyny wybuchu zbada 
specjalnie powołana do tego ce
lu komisja. 

Ostatni raz w Zagłębiu Mie
dziowym wypadek, w którym, 
tak wiele osób zostało rannych 
zdarzył się 24 lata temu. - To by
lo 29 kwietnia 1979 - opowiada 
Jan Moszczyński, ówczesny dy
rektor ds. finansowych w kopal
ni Polkowice. - Zapaliły się ta
śmociągi. Ewakuowano 40 górni
ków, poważnie rannych bylo 26. 
Na miejscu zginęło wtedy czte
rech pracowników, a trzech 
zmarło w szpitalu. 

AnnJ OSJdcz/lk 

w tym roku W kopalniach 
Polskiej Miedzi wydarzyło 
się siedem ~miertelnych 

wypadk6w. Najtragiczniej
szy z nich mial miejsce w 
sierpniu w rejonie zachod
nim kopalni Lubin -zginęło 
w6wczas trzech górnik6w. 
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Wspomnień czar 

-Jaka będzie przyszło§t narodu, który ma słabą pamięć?- pytał retorycznie 
podczas spotkania z działaczami "So/idamo§d" w Watykanie 11 listopada Jan 
Paweł II. Do tych słów nawiązał Ks. Proboszcz Marian Kopko wskazując na ko-
nieczno§ć piefęgnowaniapamięci o wydarzeniach, kt6re w decydujący sposób 
okre§/ily przyszło§ć Polski. 
Obaj zaproszeni księża podczas pamiętnych wydarzeń sprzed 22 lat otworzyli 
drzwi polkowiekich kok;oł6w g6rnikom udekając.ym :z kopalni "Rudna" po 
k1wa~ stJumieniu strajków. Księża odprawlaJi równieź msze w po/kowic
kich kopalniach. 
- Nie chcieli§my być bohaterami. Po prostu wiedrieli§my, że trzeba w jaki! 
sposób pomóc strajkującym górnikom - wspominał po latach Ksiądz Zbigniew 
DoIhań. 
W uroczystej Mszy Swiętej uczestniczyły także poczty sztandarowe NSZZ "50_ 
Iidarno§t" ZakJad6w Gómiczych Rudna. Zakład6w Wzbogacania Rud oraz Re
gionu Zagłębia Miedriowego. 

Konrad KlpClTI' 

Zmiana warty 
Stefan Topolski stanie na czele Zarządu Regionu Dolnośląskiego 
Związku Inwalidów Narządu Ruchu. Tak zadecydował Zjazd Dele

gatów DZINR, który odbył się 10 grudnia w Polkowicach. 

- Będę starał się, by związek 
przez kolejne cztery lata był 
co najmniej tak samo aktywny 
jak w minionej czterolatce -
powiedział w chwilę po wybo
rze nowy przewodniczący. 

Zmiana władz w DZINR od
bywa się raz na cztery lata. 

przed DZINR wskazał utrzy
manie dotychczasowej współ
pracy z organizacjami poza
rządowymi oraz samorząda
mi, a także poszerzanie dzia
łalności poszczególnych kół 
związku. 

Zapytany o to, czy łączenie 
Najwyższą 

wladzą w 
związku jest 
Zjazd Dele
gatów. To on 
wybiera spo
śród człon

ków związku 
zarząd wraz 
z przewodni
czącym. 

Przez cztery 
minione lata 
na czele za
rządu stal 
Jacek Czaj
kowski. 10 
grudnia jed
nogłośnie 
zdecydowa
no, że jego 
następcą zo
stanie Ste
fan Topolski, 
który jedno
czesme od 
roku pełni 

funkcję prze

-l:.ączenie funkcji przewodniczące
go Koła Miejsko- Gminnego oraz 
Regionu Dolno~/ąskiego nie wpły
nie negatywnie na moją pracę. 
Wręcz przeciwnie, pozwoli mi to 
na jeszcze bardziej efektywne 
wspieranie osób niepeInospraw
nych • mówi Stefan ropo/ski 

funkcji prze
wodniczącego 

Kola Miejsko
Gminnego z 
przewodniczą

cym Zarządu 

Regionu nie 
wpłynie nega
tywnie na jego 
pracę odpo
wiedział , że 

wręcz przeciw
nie. 

wodniczącego Kola Miejsko
Gminnego DZINR w Polkowi
cach. Nowo wybrany prze
WOdniczący w chwilę po wy
borze podziękował swojemu 
poprzednikowi za wkład wnie
siony przez niego w działal
ność związku. Topolski jako 
podstawowe cele stojące 

- Dzięki te
mu będę mógł 
jeszcze sku
teczniej dzia
łać na rzecz 
poprawy losu 
osób niepełno
sprawnych. 
Członkowie 

koła pOlkowic
kiego nie mają 
się o co mar
twić, będę 

nadal robi! to, 
co robiłem do

tychczas. Na pewno nikt z 
nich na tym nie ucierpi. Po
wiem więcej, na pewno moja 
skuteczność wzrośnie, bo jako 
przewodniczący Zarządu Re
gionu będę miał większe mo
z!iwości - powiedział nam Ste
fan Topolski. 

Konrad Kaprur 
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Oddział Rejonowy Polskiego Związku Emerytów i Rencistów w Polkowicach obchodził 25- lecie 
powołania Zarządu Związku . 

• 
Mieć i dać serce Innym 

Z tej okazji w Auli Forun 
polkowickiego Zespołu Szkół 
odbyła się uroczystość, pod
czas której obecna przewod
nicząca Zarządu Rejonowego 
w Polkowicach Maria Rubiś -
Urbaniak przedstawiła w 
skrócie 25-cio letnią historię 
Polkowickiego Oddziału 
PZEiR. Podziękowała wszyst
kim jego członkom i ludziom 
dobrej woli, którzy zawsze 
slużą pomocą. - Przez te 25 
lat bywało różnie, przede 
wszystkim ciężko ze wzglę
dów finansowych, bo na 
wszystko potrzebne były i są 
pieniądze. Na początku byli
śmy kołem liczącym 178 
członków, należącym do lu
bińskiego oddzialu. Dopiero 
w 1978 roku dzięki zaangażo
waniu Władysława Suchodol
skiego powstal oddział w Pol
kowicach w budynku Urzędu 
Miasta. Potem przenosiliśmy 
się z miejsca na miejsce, aż w 
końcu w 1996 roku po odda
niu do użytku budynku przy 
ul. Lipowej otrzymaliśmy do
tychczasowe, własne po
mieszczenie - wspomina Ma
ria Rubiś-Urbaniak. - Dzięki 
stworzonym tam warunkom, 
ludzie naszego wieku spoty-

kają się w milej i sympatycz
nej atmosferze. Za te wyma
rzone warunki, których za
zdroszczą nam koledzy z In
nych rejonów naszego Okrę
gu, dziękuję Radzie i Zarzą
dowi Gminy Polkowice. 

Na ręce pani Marii zostały 
złożone kwiaty i podziękowa
nia od przedstawicieli władz 
miasta, prezesów i dyrekto
rów spółek oraz instytucji 
współpracujących ze Związ-

- Marzę o tym, by obchodzić 
kolejne jubileusze. Mam nadzie
ję/ że starczy mi sił i wytrwało
~d by dalej pracować społecz
nie, bo jest to moja pasja- mówi 
Maria Rubi~- Ulbaniak, od 20 lat 
przewodnic:z;p PZEiR w Polico-
wicach. 

klem. Zarząd Okręgowego 
Polskiego Związku Emerytów 
Rencistów i Inwalidów, 
oprócz kwiatów, przekazał 
przewodniczącej dyplom oko
licznościowy. Jubileusz 
uświetnił występ zespolu 
Srebrne Nutki, a po uroczy
stości członkowie Związku 

odebrali przygotowane spe
cjalnie dla nich upominkI. 

- Pragnę z calego serca po
dziękować wszystki-9l, którzy 
nam pomagają, bo bez ich po
mocy żaden Zarząd nie byłby 
w stanie wywiązać się ze swo
ich obowiązków. Życzę 
wszystkim witalności i sil, 
aby w zdrowiu doczekali ko
lejnego jubileuszu - kończyła 
spotkanie przewodnicząca 

Rubiś - Urbaniak, którą zapy
taliśmy o jej prywatne marze
nia. Okazalo się, że, pełniąca 
tę funkcję już od 20 lat prze
wodnicząca, najbardziej 
chciałaby mieć dalej siłę do 
pracy i obchodzić kolejny ju
bileusz w tak licznym gronie. 

Spotkanie bylo również 
okazją do złożenia sobie na
wzajem życzeń Świątecznych 
i Noworocznych, pełnych cie
pla i optymizmu. 

Dana Bf'rezow.~ka 

Zwracam się z prośbą o pomoc finansową w zakupie nowej protezy i w kosztach 
rehabilitacji mojej niepełnosprawnej córki Alicji, którą wychowuję samotnie. 

W niemowlęctwie w wyniku powikłań okOłoporodowych dziewczynka przebyła 
amputację prawej kończyny dolnej. Obecnie Alicja ma 16 lat i jest uczennicą 
drugiej klasy gimnazjum. porusza się przy pomocy kul i okresowo na wózku 
inwalidzkim - jeżeli nie ma sprawnej protezy lub jest poodparzana. Córka jest 

w okresie intensywnego wzrostu i wciąż trzeba protezę dostosowywać do 
potrzeb rozwijającego się organizmu. Ponadto, aby wspierać organizm. Alicja 

musi być systematycznie rehabilitowana. Córka od roku uprawia pływanie i może 
pochwalić się sporymi osiągnięciami - złote ł srebrne medale na zawodach oraz ~ 

brązowy na Mistrzostwach Polski. 
Wpłaty na rzecz Alicji można kierować na konto: Fundacja Dzieciom "Zdążyć 

z PomocąR, ul. ludna 4, 00 - 406 Warszawa, PKO BP XV o/Warszawa 93 
10201156 123112454, z dopiskiem: "Na leczenie Alicji BłachniaR • 

Ważnetema 

TegMXZne ~~S~~e~~t~!e ~j ~~~~~ i Reni. 
ostów miało szaeg6lny charakter, ponieważ zbiegło się z 25 - leciem Zatzą-
du Rejonu PZflR w Polkowicach. . 
16 grudnia stołówka O~ka Pomocy Społecznej w Polkowicach wypełniła 
się ludtmi, lct6r.zy wspierali i nadaJ wspierają emerytów i rencistów zrzeszo
nych w Oddziale Rejonowym PZBR. W~rod zaproszonych goki byli przedsta
widele Urzędu Gminy, starostwa powiatOWPgo, Aquapat'ku, PrBS, PGM i wie
lu innych instytucji, które nie szaęcJziły pomocy związkowi. Wszyscy zebrani 
usłyszeli z usta. Marii 8ubi§"Urb.miak, prezes zwi~ku, słowa podziękowania 
za do~ działania oraz życzenia wielu lat owocnej współpracy. Pani 
prezes wspomniała r6wnieź o trudnej sytuacji emeryt6w i rencistów, zwraca
jąc szczególną tfWa8ę na brak ~rodków finansowych. ~ła jednocze~nie. 
nadzieję, że w nadch~cym roku sytuacja ulegnie poprawie i los okaże się 
dl.1 emerytów I rencistów nieco bardziej łaskawy. Po krótkich mowJCh wygło
szonydł przez zaproszonych goki rozpoczęła się główna ar« uroczystoki 
wigilijnych - wspólne dzielenie się oplatkiem. Potem zebrani w stoł6wr:e OPS 
przyjaciele przy wigilijnych potrawach dyskutowali oraz wsp6lnie ~piewali ko
lędy rozpoczynane przez księży Mariana Kopko oraz Ludwika KoJmidka. 

. SCHRONISKO DLA KONI TARA CZEKA 
NA PANSTWA POMOC 

TULK 

Już od 1995 roku SCHRONISKO OLA KONI TARA prowadzone 
przez Scarlett i Piotra Szyłogalis pomaga zwierzętom skazanym na cierpienie 
i śmierć w okrutnych transportach do rzeźni . 

Co roku wysyłamy z Polski około 100.000 koni na rzeź. Zwierzęta 
podczas transportu przez dziesiątki godzin cierpią. tamią obie nogi, kaleczą 
się podczas gwałtownej jazdy, padają z wycieńczenia i są zadeptywane. 
Czy zaslugują na takie traktowanie po wielu latach ciężkiej pracy. pracy na 
rzecz ludzi!? 

Dzięki Państwa pomocy możemy poprawić ich los. Pragniemy 
ocalić te wspaniałe zwierzęta przez wykupywanie z transportów, następnie 
umożliwiamy im godne życie i starość w TARZE. Obecnie mieszka tu 60 koni. 
Tara utrzymuje się wyłącznie z datków odbych ludzi. Jednak pieniędzy ciągle 
brakuje ... 

Barbara Borzymowska 

Modlitwa konia z transportu 
M6j wiatronogi Boże koni 

Czy Ty naprawdę widzisz wszystko? 
Strach. ból i gł6d, i krew, i śmicrt ? 

Nie ma nikogo z mojej strony 
i nie znam drogi na past\.lIisko 

Bardzo ię boję, Panie m6j 
T utaj tak ciasno jest i ciemno 

I taki bardzo je.stem sam, 
Chot tyle koni jedzie ze mną 

Boż, z ogonem bujnym i grzywą gęstą 
Ja przecież jestem 
Przecież bylem 

Na Twoje podpbieństwo 
Niky by w to teraz nie uwierzył 

Nic z tego nie zostalo 
Cz/erokopytny Boże, spraw 

By umieranie nie bolalo 
Je zcze o jedno Cię popro zę 
Nim w zy tko będzie końcem 
Niechaj na przk6r wy§nię ~en 

Że galopuję w słońce 
I pędzę ~\prost w promieni blask 

Pękają chmury W niebie 
A ja nie czuJę więcej nic 
I mknę; gnam do ciebie 

Konto: Skarlett Szyłogalis 
PKO BP Oddział w Oleśnicy 

Nr konta: 10205297 - 193975 - 270 - 41 
tel. 0(prefix)71 39 87 379 

---- - --- _._---
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Polkowiczanie w "Familiadzie" 
W świątecznej emisji popularnego programu rozrywkowego "Familiada" emitowanego przez Telewizję Polską będą uczestn i czyć 

państwo Dąbrowscy. Nie byłoby w tym nic nadzwyczajnego, gdyby nie fakt, że bIdzie to rodzina Dąbrowskich z Polkowie, notabene 
dość znana rodzina. Jarosław Dąbrowski jest bowiem sekretarzem powiatu polkowickiego, a jego mama Marianna radną. 

Programy z udziałem po
lkowiczan zostaną wyemito
wane w II Programie TVp, a 
pierwszy z nich już 24 grudnia 
2003. 

Na pomysł by wysłać zgło
szenie do "Familiady" wpadł 
Jarosław Dąbrowski. 

- Moi rodzice bardzo chęt
nie oglądali ten program za
wsze doskonale się przy tym 
bawiąc. Pomyślałem więc, 
dlaczego nie spróbować wy
stapić po drugiej stronie 
ekranu. Skonsultowałem swój 
pomysl z rodzicami, żona 

oraz siostrą i doszlismy do 
wniosku, że warto podjąć tę 
próbę. Wysłaliśmy zgloszenie 
do "Fami1iady" prawie dwa la
ta temu- wspomina Jarosław 
Dąbrowski. 

Potem życie zaczęło się 
toczyć swoim normalnym 
tokiem. Państwo Dąbrow
scy Zdążyli zapomnieć o 
tym, że wysłali wypełniony 
formularz zgłoszeniowy do 
Telewizji Polskiej. Pewnego 
wrześniowego dnia do ich 
domu nadesłano zaprosze
nie do udziału w elimina
cjach do "Famil1ady", które 
miały się odbyć we Wrocła
wiu. Przeszli je pomyślnie i 
ostatecznie w listopadzie 
zostali zaproszeni do War
szawy na nagrania próbne 
programu, który zostanie 
wyemitowany na antenie 
podczas Świąt. 

- Fakt, że udało nam się 

przejść pomyślnie eliminacje 
sprawił nam olbrzymią ra
dość, ale był też powodem 
pewnego stresu. Przecież ten 
program ogląda kilkaset ty
sięcy, a czasami nawet ponad 
milion osó b - mówi Marianna 
Dąbrowska. 

- Świadomość, że jest się 
oglądanym przez tylu widzów 
na pewno trochę paraliżuje, 
ale dzięki zespołowi "Familia
dy" stres był znacznie mniej
szy, bo potrafili oni doskonale 
rozładować napięcie. Są w 
tym mistrzami. No i było na
granie próbne. Dzięki niemu 
oswoiliśmy się z kamerami, 
poznaliśmy studio, które wy
dało nam się dużo mniejsze 
niż nasze wyobrażenie o nim
opowiada jej syn. 
Rodzinę Dąbrowskich re

prezentowali w "Familiadzie": 
Jarosław Dąbrowski, jego żo
na Magda, mama Marianna 
oraz teściowie.Krystyna i 
Wojciech Jurkowscy. W roli 
głowy rodziny wystąpił Jaro
sław. Przygoda pOlkowiczan z 
"Familiadą" okazała się być 
trzyodcinkowym serialem. 
Państwo Dąbrowscy występo
wali w programie trzykrotnie, 
za kaMym razem w finale. 

- Tak dobry występ 'można 
wytłumaczyć tym, że mieliśmy 
dokładnie opracowaną taktykę, 

która okazała się skuteczna. 
Naprawdę solidnie się przygo
towywaliśmy - tłumaczy Magda 
Dąbrowska, żona Jarka. 
Państwo Dąbrowscy wpisali 

się do historii programu pew
nym niebywałym osiągnię

ciem, o którym nie napiszemy 
ze względu na fakt, że pro
gram z ich udziałem zostanie 
wyemitowany już wkrótce i 
nie będziemy zdradzać tajem
nicy przed jego emisją. Napi
szemy tylko tyle, że osobą, 
która wykazała się owym 
osiagnięciem jest Magda, żo
na Jarka. Reszty dowiedzą się 
czytelnicy podczas oglądania 
"Familiady" . 

Konrad Kapwr 

~owaIi W "Fcrriadzje" 
~Ótt;xowsW, 30 letni ptiilolog pracujący ja
ko sekretarz poIliatu poIkowickJego. Na pytanie o 
zainteresowolIlia odpowiada bez ustanowienia: 
sport, szczeg6lnie koszykó.v/ca I piłka nożna a tak· 
że bieganie. Ponadto lubi I~ j ~ poI
skieR/my. 
~~imaj.mltllIąZI\o~ 
~ ~ \vZidvcHej Iin'ie cxtzi!irMej ji<o f1O" 
d.d~. W .... drr,cJuiMlkil lO IfiĆwkoszy
kóMętbą~~/el~ łlteestfe5i\'1iicie 
rm4 !Iren cnz JXiskiri !l.'fiiDri 
Mmm opu..oo: mmaJwka, 52.Je/TJa r.rm fX" 
~'IIZ Iłł<v.*na codzm pr.njpj;kfiełęo 
f?U*a ~~1iJ.tMa DzB/ahtt'w.\blGo 
f7.YS1BD:h~cnzql;P;ne~v 
bijldb;. 
w~ JLrkows/d: te§t Jarosławd, ojciec Mag· 
daleny. SNetni kibic żużla z Bydgoszczy. Kie
dyś pracowal jako mechanik samochodowy, 
dziś na emerytune. PozJ żużlem, uwielbia pilkę 
noiną oraz wędkarstwo. 
Krystyna Jurlcowska: emerytoW3na księgowa. 
Lubi rozwiazywał krzyżówki, poczytać cIobri/ . 
powieść obyczajoWoj oraz ogIącJ;K teleturnieje. 
Ma ss lat. 

Pionier na emeryturze 
Friedrich Ehrhanlt, członek zarządu Volkswagen Motor Polska przeszedł 

z końcem listopada na emeryturę. To szczególne wydarzenie dla polkowic
Idej fabryki VOlkswagena, bo to właśnie Ehrhanlt był osobą, której powie
rzono zadanie wybUdowania na terenie polkowickiej' podstrefy Legnickiej 

SpeCjalnej Strefy Ekonomicznej fabryki silników. 

Zawsze usmiechnięty, opa
nowany, służący dobrą radą, 
posiad ający olbrzymią wiedzę 
i towarzyski - t ak wspominają 
Ehrhardt a jego współpracow 
nicy. 
Doświadczenie zawodowe 

zdobywał kierując fabryką 
silników w Chemnitz oraz 
piastuj ąc funkcję dyr ekt ora 
produkcji w zaldadzie w Sal
zgitter. Do najważniejszych 
osiągnięć c złonka zarządu 
VW Mot or Polska należało 
wdrożenie nowych technolo
gii w produkcji silników z 

pompowtryskiwaczami oraz 
w zakresie organizacji pro
cesów produkcyjnych. Ehr
hardt zawsze był wymagają
cym, ale i otwartym szefem. 
Potrafił doskonale motywo
wać pracowników do tego, 
by ciągle doskonalili swoje 
umiejętności, co przekłada
ło się na wyniki osiągane 
przez kierowane przez niego 
zespoły. 

Po przyj eździe do Polkowic, 
gdzie kierował budową nowej 
fab ryki zainteresował się pol
ską kulturą oraz zwyczajami. 

Pragnąc dowiedzieć się jak 
żyją Polacy oraz jak wygląda 
nasz kraj organizował częste 
wycieczki, na które zabierał 
rodzinę i znsjomych. Zanim 
pojechał w dane miejsce zbie
rał informaCje, którymi impo
nował potem Polakom, którzy; 
często okazywali zdziwienie 
wynikające z faktu, że obco
krsjowiec może tak wiele wie
dzieć o Polsce. Friedrich Ehr
hardt odszedł na emeryturę 
pozostawiając po sobie lukę , 

której nie będzie lątwo wy
pełnić . Obiecał jednak, że 
nadal będzie wspierał różne 
prOjekty Volkswagena. Nie 
jest więc wykluczone, że jesz
cze kiedyś ujrzymy Friedri
cha Ehrhardta w Połkowi
cach . 

KQQ[ld K,1p wr 

» Mówi Ja rosław Dąbrowski , u czestn ik 
programu "Familiada" z Polko w ic 

Nie jadam tortów orzechowych 
• )ak się czuje czIowiek, który me, że 
cWJają go sedó ~ ludzi na ekra
nach S'MJidJ telewizorów? 
- Całkiem nonnaln/e, choć muszę przy
mać, że przed nagraniami byłem bar
dzo spięty. przez caJy aas my§lalem, 
żeby ~ jak najlepiej i nie dać 
przysłowiowej plamy. Dochodził jesz
ae dodatkowy stres związany z tym, 
że reprezentowaJem razem z rodziną 
powiat polkowicki, jego mieszkańców. 
Czuli§my brzemię odpowiedziaJno§cj, 
ale całe szaękie udało nam się opano
wac stres i poszło nam chyba caJkiem 
nieile. Duża w tym zasługa całego ze
społu "FamHiady'~ a w szaeg61no§cj 
KaromSt~buą?er.L 
- Strasburger to prawdziwa ~ 
znany aktor, osoI:xMo§t telewizyjna. ja
ki onjest? 
- To bardzo sympatyany, otwarty i 
szaery alowiek. W ogóle nie daje od· 
aut, że jest aktorem o uznanej marce i 
f510wazda medialną. Takie przynajmniej 
sprawia wrażenie. Jest też bardzo cie
płym ałowiekiem, co ma wielkie ma
aenie, bo pozwala opanowat stres 
wszystkim uaestnikom programów 
prowadzonych przez niego. 
- Czy 5trasburger wiedział w jakiej Gę
ki kraju leżą PoIk.cr.Nirel 
- Oczywi§cje. Ona nawet był w Polko
wicach. Uaestniaył w ceremonii 
otwarcia fabryki CCC Ponadto jako 
znany wielbiciel koni odwiedził rownież 
kiedyf stadninę w Sobinie. Wiedzial 
więc doskonale gdzie leżą Polkowice. 
Na nim rownież zrobHo wrażenie nasze 
ma/e, ayste i zadbane miasteczko. 
- "Familiada" jest prof?3ITIefTI n:lZ1)IW
kowym ar grą o pien~? 
-jest i jednym i drugim. Co prawda 
podstawowym celem jest dobra zaba
wa, ale pieniądze też są ważne. Nagro
dy nie są przecież maJe, a w dzisiej
szych aasach przydaje się każdy grosz. 
Myślę jednak, że 5trasburger potrafi tak 
umiejętnie pokierować calo§Cii/t że w 
pewnym momencie pieniądze przestają 

się liayć, bo ałowiek po prostu o nich 
zapomina. Wszystko przez odpowied
nio zadawane pytanią dowcip opowie
dziany we właściwym momencie. Ze
spół dowodzony przez Strasburgera to 
prawdziwi zaw~ i to głównie 
dzięki nim ten program oglądany jest 
przez tak dużą liabę widz6w, pomimo 
tego, że emitowany jest już od dziesię
ciulat. 
~ KtfJre z pyt;m lconJcurscMydl sprawiło 
panu największy problem? 
- Było wiele takich pytań. Na przyklad 
trzeba było wskazać co§ orzechowego. 
Od razu skojarzyły mi się lody i takiej 
tez udzielilem odpowiedzi. Moją żona 
wskazała na krem orzechowy i ta odpo
wied1 była wyżej punktowana od m0-

jej. Nikt z nas nie wpadł jednak na to, 
że orzechowy rownież jest aęsto tort. 
ja nie jadam tortów orzechowych i w 
ogóle nie przyszło mi to do głowy. 
Tymaasem ludzie W!a§nie tej odpowie
dzi udzielali naJaę§ciej. Podobnie było 
z pytaniem o co§, CC! przypadkowo wy
rzucamy do kosza. Zadne z nas nie 
wpadło na to, że mogą to być sztućce. 
- Trzykrotnie gra1ikie w ~ z czego 
dwa razy ~. KtfJre czynniki de
c.ydują o ~ bI,dt przegranej 
w "Familiac1zie*? 
- Na pewno decydująca jest umiejęt
no~ szybkiego kojarzenia faktów. Poza 
tym trzeba myśleć podobnie jak inni, 
bo najwyżej punktowane zawsze są te 
odpowiedzi, których udzieliło naj~węcej 
ludzi. Jest to pewna trudno§{, bo prze
cież każdy ma swoje ,vłasne ulubione 
rzeczy, kolory, zdarzenia. 
- Co dało wam udział w tym prosra
miel 
- Dużo wspomnień, znajomoro. Przede 
wszystkim była to jednak §wietna zaba
wa. Wr.grane pieniądze pozwolą nam 
splacit aę§ć zaciągniętych kredytów. 
Program nie odmienił jako§ zasadniao 
naszego życia. a pe!'ITlO pozostanie 
jednak w naszej pamięci na dlugo. 
RozmawiaI Koorad Kaptur 



-$- 9 Gazeto Polkowicka 

,2; 
U 

Gdy słyszymy o Świętach Bo
żego Narodzenia w naszych 
głowach automatycznie uru
chamiają się skojarzenia. Żłó-
bek, opłatek, choinka i pre

zenty - to nieodłączne atrybu
ty tych świąt. Trudno nam so
bie wyobrazić świąteczny czas 
pozbawiony tych elementów. 
Tymczasem okazuje się, że 

sposób świętowania gwiazdki 
do jakiego przywykliśmy, liczy 
sobie zaledwie 200 lat i zna
cząco różni się od bożonaro
dzeniowej celebry wcześniej-

szych wieków. 
Choinka uważana za główny 

element Bożego Narodzenia 
jest świeżym zapożyczeniem 
z Niemiec. W domach berliń· 
skich czy monachijskich jesz
cze w początkowym okresie 
wieku XIX panował zwyczaj 
obwieszania jej ziemniakami, 
które często malowano na ko
lor zloty. Według osiemnasto
wiecznych podań niemieckich 
jedna ze szlachcianek wpadła 
któregoś dnia na pomysł, by 
na czas świąt urządzić w do
mu mały lasek. Każdy z do· 
mowników otrzymał przezna
czone dla niego drzewko , do
stosowane do jego wysokości, 
drzewka były udekorowane 
ozdobami, które miały odpo
wiadać, podobnie jak wyso
kość, charakterowi określo
nego mieszkańca. 

W tym samym czasie Polacy 
choinki nie znaH. Zwyczajem 
polskim było stawianie w ro
gu izby snopa siana oraz kła
dzenie wierzchołków i gałęzi 
drzew iglastych. Choinka 
przekroczyła progi polskich 
domostw wraz z zaborami. 
Łukasz GOlębiowski w pracy 
"Lud polski" datowanej na 
rok 1830 napisał - Przejęty od 
Prusaków jest zwyczaj w War
szawie, upominkiem dla dzie
ci na wigilię: sosenka z orze
chami włoskimi złocistymi, 
cukierkami, jabłuszkami i 
mnóstwem świeczek lub ka
wałków stoczka różnokoloro
wego. Dekorowanie domu 
drzewkiem przyjmowało się 

jednak wybiórczo i stopnio
wo. Najpierw zwyczaj ten 
praktykowano w domach nie
mieckiego, następnie zaś pol
skiego mieszczaństwa. Z za
boru pruskiego, gdzie przyjął 
się najszybciej, rozpoczął wę-

~ 
drówkę po tnnych zaborach 
stając się elementem polskiej 
tradYCJi. 

W samych Niemczech zwy
czaj nie był trwały, choć jego 
korzenie sięgaly znacznie da
lej aniżeli wiek XVI. Dlaczego 

Dli"I"";,, ,iI' Upt.tkicllI to "l~,k rrzmz,f.bwIIJ d"'l11ekjedtl./ 2 gMWJlydJ trJoY<jl nUWJ ... ruc17,·n •• m)'l"h. Tu",} 'f'<'tk.1n" ,,,,,/'JI/e lV J'<lJk"wI<k"" 
0,"'01" 1'.'111.,...., $1">/,,<7<:/. 

wspominam o XVI wieku? 
Otóż w roku 1556 kroniki są
dowe Strasbourga odnotowa
ły, iż doszło tam do rozprawy 
dotyczącej bezprawnego wy
cinania drzewek z lasu szla-

Dzisiaj choinki w naszych 
domach przyozdabiane są 
pięknymi bombkami, jak 
te z fabryki w Złotoryi 
i aż trudno nam uwie
rzyć, że jeszcze dwie~cie 
lat temu wieszano na 
nich ziemniaki. 

checkiego. Oskarżeni bronili 
się wówczas, przypominając. 
że "stare prawo" zezwalało na 
wycinanie przed wigilią do-

wolnej ilości drzewek. 
Wzmianka ta dowodzi, że 
zwyczaj choinkowy ma w 
Niemczech długą, bHżej nie
okreŚloną historię. W tym 
miejSCU należy dodać, że cho
inka traktowana była jakO ak
cesorium wybitnie podejrza
ne. Biskup Salzburga zakazał 
specjalnym dekretem stawia
nia jej w domostwach, ponie
waż zwyczaj ten uważano za 
pogański. Zastrzeżenia te 
miały swoje uzasadnienie w 
rodowodzie choinki, który 
wywodzi się w linii prostej od 
rzymskiej "zielonej gałązki". 
która wedle pogan, miała ma-

giczne wlaściwości i symboH
zował siły życiowe. W podOb
ny sposób Grecy traktowali 
gałązki z drzewa laurowego 
lub oliwnego, które przystra
jano białymi i czerwonymi 
wstęgami, obwieszano figami 
i innymi owocami. 
Źródeł zwyczaju obdarowy

wania się prezentami również 
należy się doszukiwać w innej 
aniżeli chrześcijańska trady
cji. Początkowo prezenty da
rowano sobie z okazji Nowego 
Roku, a wręczanie podarkóW 
przy okazji Bożego Narodze
nia uchodziło za wysoce na
ganne. Podobno chrześcijanie 

Choinka ... poszukiwana 
Oloinka to symbol ooąt Bożego Nar0-
dzenia. "tbieramy różne - sztuczne, 
~ zielone, srebme. Mimo r6żno
rcxJnokj najwięcej zwvIennilcttw mają 
i}'we drze.vka. Ctęsto jednak się zda
m,. że do domu traliajił one nie GlI
kiem legalną cfrosą. 
lJrztM4co l:x:Jżonarodzen w hiper
marlcetach kosztuje Zi3ledwie 15 do 20 
zJ. /.ś!idwa sprzedająje za 20 - 30 zJ. 
Wybierając choinkę prosto z lasu ma-
my ~ że jest ona §wieża Czę
sto jednak zamiast ~ tę legalną i 
nie aż tak kosztowną drogę są tacy, 
którzy najzwyc:zajniej kradną je.. -
Ostatnio odnotowujemy coraz mniej 
kradzieży -mówi opt}mi!itpnie Piotr 
q.bulski, nadleMliczy z Nadleśnicl.wa 
/.JJbin. -Być może mniejsza ilość kra
dzieży jest ~ patrolami Je.. 
~. -Lemicy nt-TaCają szczególną 
uwacę na osoby, kt6re wychodzą z Ja-

NaŚwi ta 

• 

zamiast oddawać się w tym 
czasie kontemplacji i czcić 
narodzenie Boga trwonili 
czas na obdarowywaniu swo
ich najbHższych masą prezen
tów. Nieznana im była cnota 
umiarkowania. nad czym 
ubolewaly władze kościelne. 
Próbowano nawet zatrzymać 
nową modę, całe szczęście 
jednak nic z tego nie wyszło . 

Przez wiele stuleci Boże 
Narodzenie, które otwierało 
okres karnawału, świętowane 
było glośnymi tańcami i śpie
wem. Chrześcijanie znajdo
wali tak wielką przyjemność 
w oddawaniu się rozkoszy za
bawy. że konieczne stało się 
temperowanie ich zapału. W 
roku 803 Papież Bonifacy za
kazał w okresie Bożego Naro
dzenia śpiewania pieśni 
świeckich w kościolach . Jesz
cze dalej poszło prawodaw
stwo soboru w Moguncji, któ
ry miał miejsce w roku 813, 
biskupi zabronili wówczas 
tańców. pieśni i figli, określa
jąc tego rodzaju działalność 
jako "diabelską". Poganom, 
którzy przyjęli niedawno 
chrześcijaństwo. trudno było 
zerwać z wesołym sposobem 
obchodzenia Bożego Naro
dzenia. Podobno polska spe
cjalnością były figle płatane 
współwyznawcom podczas 
bożonarodzeniowych nabo
żeństw. Często zdarzało się, 
że kilka modlących się osób 
zostało przywiązywanych 

przez dowcipnisiów. Zdarzały 
się także przypadki dolewa
nia atramentu do święconej 
wody, by wierni czyniąc znak 
krzyża, czernili sobie palce i 
czoła, krzesła zaś oraz ławki 
kościelne smarowano dzieg
ciem. Jednakże z największą 
ochotą oddawano się dość 
osobliwemu zajęciu, które po
legało na zszywaniu dziew
czętom sukien. 

Konrad K,wtur 

su z choinką. Każdy strainik jest /ÓW

nież ~ony w samochód, po/i
cjand są bardziej 'MaŻliwi na tę sptaWę 
- W)j3Śnia Piotr Cybulski. - Czasami 
zdarza się tak, że ten biedny aJowiek. 
który kupH uadwie choinkę w leśnic
twie jest kilka razy sprawdzany zanim 
dojdzie do domu. 

I l5licy stosują różne metody, by nie 
dopuszczać do szerzenia się -nieJegaJ
nego proredero. Jedną z metod jest 0b
łamywanie gałązek, co ładniejszym i 
gęstszym drzewkom. - I na tym po
przestaliWly - stwierdza nadldniczy 
Cybulski. -Nigdy nie po1eaJJem służ
ban leśnpn, by stosoNaJy bardziej 
drastyczne metody. 
Niewielka szkoda, j~/; choinka zginie z 
plantacji §wierl<owej. Gotzej, gdy 
dtzewko zginie z uprawy leśnej, skąd & 
§wierlO są przeznaczane do przed!uże- "IT 
nia gatunku. 
Kara za /aadzież choinki rozpoczyna 
się od 50 zJ~. 

tom!:1 O~dcz[lk 
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-$- Mijający rok był dla polkowi
czan wyjątkowo obfity w wy

darzenia. Miasto otrzymało 
wiele nagród, jak chociażby 

tytuł Supermiasteczka, a jego 
mieszkańcy przeżyw'ali wspa
niałe chwile podczas licznych 
imprez. Przypomnijmy sobie 
miesiąc po miesiącu, jaki był 
ten kończący się 2003 rok. 

» STYCZEN 

Starosta Polkowicki 
Marek Tramś został 

wybrany do Kongresu 
Władz Lokalnych i Regio
nalnych Europy w Izbie 
Regionów Rady Europy i 
jako jeden z dwunastu 
przedstawicieli będzie re
prezetowal nasz kraj. Sta
rostę delegowaJ Zarząd 

Związku Powiatów Pol
skich. 

Zespołu Szkół w Pol
kowicach otrzymał 

wyróżnienie w ogólnopol
skim konkursie "Euro
produkt - inicjatywa edu
kacyjna" za projekt pod 

» LUTY 

E milian stańczyszyn -
burmistrz- elekt PoI

kowic złożył ślubowanie 
przed Radą Miejską dopie
ro w pięć miesięcy po wy
borach samorządowych. 
Problemy z zaprzysięże
niem burmistrza wynikały z 
tego, że radni sejmiku wo
jewódzkiego nie mogli po
rozumieć się w kwestii wy
boru nowego marszałka. 

nazwą "Bazmyślność i 
zniszczenie czy odpowie
dzialność i świadome 
działanie, dla dobra dnia 
dzisiejszego i jutra". Sz
koła otrzymała list gratu
lacyjny z Ministerstwa 
Edukacji Narodowej i 
Sportu oraz zestaw ency
klopedii. 

Spektakl "MoralnoŚĆ 

Pani Dulskiej" z An
ną Seniuk przyciągną} do 
polkowickiej Auli Forum 
miłośników doskonałej gry 
aktorskiej i był Okazją do 
refleksji nad wciąż obecną 
podwójną moralnością. 

niczo-gaśniczych. Spraw
dzian obejmował Wiedzę 
teoretyczną, dotyczącą ra
townictwa teChnicznego, 
chemicznego i ekolOgiCZ
nego. Brano pod uwagę 
również ćwiczenia prak
tyczne. 

J ednostka Gaśniczo-

-$-
Ratownicza z Polko

wic została uznana za naj
lepszą spośród 49 jedno
stek z całego województwa 
dolnośląskiego. Wyniki 
ustalono na podstawie go
towości do działań ratow-

VIIT Bieg dla Zakocha
nych "Walentynki 

2003" organizowany przez 
TKKF "start"- byt okazją 
do wykazania się dobrą 

kondycją fizyczną, ale i do 
zdObycia atrakcyjnej na
grody. Na romantyczną po
dróż do Paryża pojechała 
para z Polkowic - Beata 
Chociaj i Radosław Po
pławski. 

» MARZEC 

Uchwałą Rady Miej
skiej przyjęto Stra

tegię Zrównoważonego 
Rozwoju Gminy Polkowi
ce. Dokument ten wyzna
cza kierunki dzialań po
dejmowanych przez Bur
mistrza, Radę i ich wspÓł
pracowników na najbliż
sze lata. 

Fabryka Volkswagen 
Motor Polska w Pol

kowicach po raz czwarty z 
rzędu zwyciężyła w we
wnętrznym konkursie na 
najlepiej zorganizowany 

G rupa studentów z 
Białorusi, Ukrainy 

i Rosji odwiedziła Polko
wice w ramach projektu 
"Dolny Śląsk regionem 
spotkań". Celem pobytu 
była prezentacja osią
gnięć polskiej transfor
macji ustrojowej i inte
gracja młodzieży z róż
nych części Europy. 

R adni gminy Polko
wice zdecydowali 

o przyłączeniu Nowej 
Wsi Lubińskiej do gminy 
Polkowice. Niewielka od
ległość wsi od Polkowic, 
fakt uczęszczania dzieci 
do polkowickich szkół 

podstawowych i gimna-

i naj czystszy zakład Gru
py VW - Audi. Pokonała 
tym samym 14 konkuren
tów z innych krajów Euro
py. W konkursie oceniano 
stan hal produkcyjnych, 
pomieszczeń biurowych, a 
także terenu wokół zakła
du. 

Występ kabaretu 
"Ani mru mru" 

przyciągnął do polkowic
kiego kina wszystkich 
tych, którzy lubią ciekawy 
skecz, ostrą satyrę 

i śmiech do łez . 

zjum, korzystania z po
lkowickiej opieki me
dycznej - wszystkie te 
czynniki sprawiły, że 

procedura przyłączania 

wsi, rozpoczęta już w 
2001 roku, zakończyła 

się powodzeniem. 

VPOlkowickie Dni 
Teatru były praw

dziwą ucztą dla polko
wickich melomanów. 
Liczne spektale, możli

woŚć rozmowy z aktora
mi i ciągła gra emocji 
sprawiły, że wielu z nas 
poddało się magii teatru 
i choć na chwilę oderwa
ło się od przyziemnych 
problemów. 

-

Uroczyście obcho
dzono Dzień Stra

żaka. Święto było okazją 
do gratulacji, składanych 
na ręce tych, którzy nie
jednokrotnie w służbie 
drugiemu narażają swe 
życie. Apel, na którym 
wręczono odznaczenia za
slużonym dla pożarnictwa 
odbył się na polkowickim 
rynku. 

Studenci DWSPiT 
po raz pierwszy ob-

chodzili swoje święto -
juwenalia.. Przez cztery 
dni dzierżyli w swych rę
kach klucz do bram mia
sta - symbol władzy 

miejskiej. 
Y)Olkowicki Aąuapark 

r obchodził piąte uro
dziny. Z tej okazji odbyły się 
li Mistrzostwa Media Grill, 
IV Mistrzostwa Polski 
Dziennikarzy w ~eździe rurą 
"Ślizg Press" i wiele innych 
imprez okolicznościowych. 

» CZERWIEC 

Volkswagen Motor 
Polska w Polkowi

cach otrzymaj prestiżo
wą Nagrodę Gospodar
czą Prezydenta RP, 
zwaną popularnie "Go
spodarczym Oskarem". 
Fabryka ZWYCiężyła w 
kategorii "Eksporter". 
Nagrodę z rąk Prezy
denta RP odebrał wice
prezes VW Motor Pol
ska, Friedrich Ehr
hardt. 

W polkowickiej 
podstrefie LSSE 

otwarto nowe hale pro
dukcyjne: TCM Polska, 

Balzers, LCI-Engine
ering, Hormann Serwis 
Polska. Przedsiębior

stwa te kooperować bę
dą z fabryką VW dostar
czając dla jej potrzeb 
podzespołÓW i zapew
niając serwis maszyno
wy. 

P olskie Radio Wro
cław rozpoczęło 

swoją akcję letnią (la
to w podróży) od im
prezy plenerowej w Pol
kowickim Centrum Pik· 
nikowym, do którego 
przybyły rzesze polko
wiczan. 

Polkowice już po raz 
drugi zdobyły tytuł 

upermiastecza w kolej
ej edycji Złotej Setki Sa
orządów rankingu 

worzonego przez dzien-
"Rzeczpospolita" i 

entrum Badań Reglo
alnych. Kryteria rankin

to wielkość inwestycji 
ciągu lat 2000-2002, in

estycje finansowane po-
a budżetem gminy, wysi
ek inwestycyjny, czyli 
rocentowy udział wydat
ów na inwestycje w łącz
ej puli dochodów gminy, 
ktywność sp01eczna 
raz zdolność przyciąga
ia nowych mieszkańców, 

Ambasador Kanady, 
Ralph Lysyshyn od

'edził Polkowice. W 
rakcie wizyty zapoznaj 

Dni Polkowic 2003 upJy-
nęly w rockowej atmos

erze. KoncertY Pudelsów 
i Kultu z Kazikiem staszew
skim, ściągnw do Polkowic 
rzesze fanów. Ponadto podzi
wialiśmy aktorów i tanCerliY 
Teatru Lubuskiego, Bogdana 
Łazukę. Było też wiele innych 
atrakcji 

T 'T1"OCZYStość obchodów 
U Jubileuszu 25-1ecja Ba

zy Obozowej Polkowickiego 
Hufca ZHP w nadmorskim 
Ostrowie była okazją do 

się ze specyfiką produk
cyją firmy Royal Europa 
i poparl starania koncer
nu o uczestnictwo w od
budowie Iraku. W czasie 
spotkania z wice burmi· 
trzem Polkowic - Wiesla
wem Wabikiem, Ralph Ly
syshyn wyraził swoje za
dowolenie z faktu, iż 
współpraca fmny Royal 
Europa z lOkalnymi wła
dzami przebiega tak do
brze. 

Zespól "Fantazja" zdo
był Złotą Jodlę Wy

chowawczą podczas XXX 
Festiwalu Kultury Młodzie
ży Szkolnej w }{jelcach. W 
imprezie uczestniczyło 140 
zespołów z całej Polski, a 
patronat honorowy nad im
prezą objęła Jolanta Kwa
śniewska. 

wspólnego spotkania wszyst
kich, którzy uczestniczyli w jej 
tworzeniu. 

tXpamach cyklu imprez 
y y wakacyjnych "Polko

wickie Jato kulturalne" odbył 
się koncert zespołu Sueno 
Andaluz, wykonującego ory
ginalną muzykę Andalu$. 
Występ pozwolił przybyłej pu
bliczności przekroczyć Most 
Triany i znaleźć się w krainie 
tlrnenco, gdzie ból miesza się 
z radością, szczęście z cierpie
niem, a miłość z nienawiścią. 

1\ Ż 210 studentów, czy
.l"1.1i o 50 więcej niż w ro

ku poprzednim rozpoczęło 
naukę w DOlnośląskiej 
Wyższej Szkole Przedsię

biorczości i Techniki w Pol
kowicach. Uroczysta itlau
guracja roku akademickie
go w DWSPiT rozpoczęła 
się Mszą Świętą, a skończy
ła wykładem na temat "Hi
storia a współczesność", 
wygłoszonym przez profe
sora Wojciecha Wrzesiń
skiego. 

1\ eolians Choir of 
r1.Huntsville College z 

Alabamy wystąpil w Ko
ściele Św. Barbary w ra-

mach 38 Festiwalu Wrati
sI avia Cantas. Polkowice 
po raz pierwszy znalazły się 
na fastiwalowej mapie Wra
!islavii Cantas, ale z pew
nością nie tylko dlatego 
pieśni religijne przeplatane 
jazzowymi standardami 
wzbudziły powszechny za
chwyt publiczności. 

WPrZemkOwie już po 
raz czwarty Święto 

Miodu i Wina. Impreza była 
Okazją do spotkań pszcze
larzy, producentów akceso
riów niezbędnych w pasie
ce i wszystkich wielbicieli 
przysmaku Kubusia Pu
chatka 

» PAZDZIERNIK 

Polkowice zwyciężyły 
po raz drugi z rzędu 

w rankingu inwestycyjnym 
dwutygodnika "Wspólno
ta". Przy jego sporządzaniU 
brano pod uwagę wielkość 
wydatków na rozhudowę 

infrastruktury technicznej, 
decydującej o atrakcyjno
ści gmin dla inwestorów. 
Nagrodę - statuetkę Kazi
mierza Wielkiego w Pałacu 
Kultury i Nauki w Warsza
wie odebrał Burmistrz Pol
kowic Emilian stańczy
szyn. 

t'lTPowiecie polkowic
YY kim, jako jednym z 

pierwszych w Polsce otwar
to Centrum Powiadamia
nia Ratunkowego, czyli zin
tegrowane stanowisko do
wodzenia wszystkich służb 
ratowniCZYCh, urnożli~ą
ce sprawne przeprowadza
nie akCji ratowniczej. 

WAuli Forum koncer
tował krakowski 

bard Grzegorz 'I'Urnau. Usły
szeć moina było stare prze
boje, jak też najnowsze kom
pozycje z płyty "Nawet". 

POllCOwice zostały lau
reatem wielkiego 

Rankingu Miast organizo
wanym przez Centrum Ba
dań Regionalnych. Głów
nym wkaźnikiem, na które
go podstawie skonstruowa
no ranking byt potencjal 
rozwojowy miasta w 
aspekcie gospodarczym, 
społecznym i demograficz
ny. W hotelu Mariott w 
Warszawie z rąk prOfesora 
Michala Kuleszy nagrodę 
odebrał Wiesław Wabik, wi
ceburmistrz Polkowic. 

Wtrzy miesiące po 
podpisaniu listu in

tencyjnego przez władze 

Polkowic a Dolnośląskim 
F\1nduszem Gospodarczym 
doszło do spotkania lokal
nych przedsiębiorców z 
przedstawicielami DFG. 
Celem spotkania byłO 
przedstawienie oferty porę
czeń kredytowych propo-

1:)'emier Leszek MiIler spD

r tkał się z lubińskimigómi
karni Wizyta premiera była oka
zJą do 7Jożenia górnikom bar
bórkowych życl.eń i prezentaąji 
osiągnięć KGHMzaubiegly rok 

T')llko' ~ 
r~'~ 

Gmina" oraganizowan,vrn przez 
MSWiA. Nagrodę z rąk ministra 
KrzyszOOfa Janika odebrała se-

-$-

nowanych przez DFG na 
realizację pomysłów sty
mulujących rozwój gospo
darczy regionu N a pytania 
zadawane przez przedsię
biorców odpowiadali Stani
ław Popłoński, prezes 
DFG, starosta pOlkowicki 
Marek Tramś oraz Grze
gorz Dziatkowiec - dyrek
tor PKO BP w Legnicy. 

We wrocławskim hole
tu Dornit odbyła się 

II Międzynarodowa Konfe
rencja Dostawców przemy
słu Motoryzacyjnego 
AUTO FORUM 2003. Orga
nizatorami konferencji byli 
profesor Burkhard Welke
ner, prezes Volkswagen Mo
tor Polska oraz burmistrz 
Polkowic Emilian stańczy
szyn. Celem było stworze
nie miejsca cyklicznych 
spotkań i nawiązanie no
wych kontaktów bizneso
wych. 

k:ret.arz gminy- KIystyna Mar
ków. 
~zne ŚWięto górni-
..l cze było wyjątkowe ze 

względu na fakt, że na polko- -$
wickim rynku wbudowano ka-
mień węgielny pod pomnik 
górnikÓw. Tradycyjnie sko-
kiem przez skórę do górniczej 
braci przystąpiło pięciu mlo-
dych lisów. 
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Na Święta 

Jak powstaje bombka, którą wieszamy na choinkach? Odpowiedzi na tak postawione 
pytanie szukała nasza reporterka Anna Osadczuk w złotoryjskiej fabryce bombek. 

Od szkła do choinki 
1) Dmuchanie to najważniejszy etap w całym procesie tworzenia bombki Jesli dmuchacz źle wykona 

swoją pracę bombka wędruje do kosza. - Tak jak w przypadku naszej reporterki. 
2) Bombka zanim nabierze kolorów jest srebrzona. - Do środka ozdoby szklanej wlewa się azotan sre

bra - tłumaczy Tomasz Ciechanowski, kierownik wydziau maczania. - Następnie wkłada się ją do ma
szyny, która kręcąc bombką rozprowadza roztwór po jej ściankach aż zrobi się srebrna. 

3) A po srebrzeniu bombki są maczane w farbie. W specjalnej maszynie są dwa pojemniki z lakierem 
i farbą matową, dlatego bombki np. koloru czerwonego są zarówno błyszczące jak i matowe. 

4) Dekoratornia jest największym wydziałem w fabryce. To tutaj wszystkie bombki nabierają nowych ko
lorów. -W zależności od wzorow, w ciągu jednej zmiany dekonije od 20 do 45 bombek - tJ:umaczy jedna z pań. 

5) Najwięcej produkuje się bombek o średnicy 4 - 8 cm w kolorach: niebieskim, czerwonym, złotym 
i srebrnym. Bombki na zdjęciu są dużo większe - bo wykonane na specjalne zamówienie. 

6) Na honorowym miejscu w dekoratorni stoi olbrzymia bombka o średnicy 50 cm! To największa 
bombka na świecie. Dzięki tej "bombie" Vitbis zapisał się na kartach Księgi Guinessa. 

Anna OS3dczuk 

Gazeta Polkowicka I 2 .. 
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Zlotoryjski Vitbis cieszy się sławą zarówno w Polsce, 
jak i za granicą. W tym roku firma swoimi bombkami 
udekorowała pięć komnat w pałacu prezydenckim. 
Rocznie produkuje się tam ponad 30 mln bombek. 70 
procent z tego trafia na rynki zagraniczne. 
Vitbis w sezonie (wtedy są wykonywane bombki na 
eksport) od marca do listopada zatrudnia 650 osób, na 
stałe jednak pracuje tam 320 ludzi, głównie z powiatów 
legnickiego i złotoryjskiego. 
Firma mimo panującej recesji, kryzysu gospodarczego 
ciągle rozwija się. W tym roku wprowadzono maszyny 
do kilku etapów wyrobu bombki, Od tego ro~u bombki 
od 4 do 8 centymetrów dmuchane Sł maszynowo. Po
dobnie jak maczanie czyli koloryzowanie bombki odby
wa się maszynowo • • Dzięki temu zwiększy/lImy pro
dukcję o 50 procent - m6w1 Maria Prorok, wiceprezes 
firmy. 
Firma od czterech lat otrzymuje nagrodę FaJr Play, 
przyznawaną pnez Krajową AseRCję Gospodarcą Wy
r6źnienie to przyznaje si, za rozlkzenia z lidusem I 
nieza/e,anie z racbunbmlltłnytll firmom. 

~ 
U 
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Na Święta 

Boże Narodzenie to czas szczęścia i spełnienia. 
Poczujmy to ••• 

Z okazji Świft Bożego Narodzenia 
rodzinnego ciepła i radości 

życzy 

senator RP Marian Lewicki 

Z okazji zbliżających się Świąt 
w imieniu swoim oraz wszystkich pracowników 

Komendy Powiatowej Policji w Polkowicach 
składam Państwu najserdeczniejsze życzenia bezpiecznych, 

zdrowych oraz rodzinnych 
Świąt Bożego Narodzenia. 

Życzę by Ciepło rodzinne przy wigilijnym stole trwało zawsze. 
Niech szczęście i poczucie bezpieczeństwa 

towarzyszy Państwu przez cały nadchodzący 2004 rok. 
Komendant Powiatowej Policji w Polkowicach 

Witold Trzmielewski 

Zdrowych, pogodnych i rodzinnych 
Świąt Bożego Narodzenia 

wszystkim swoim Klientom 
życzą 

pracownicy oraz dyrekcja 
Powszechnej Kasy Oszczędno§cj 

Banku Polskiego S.A. w Po/kowicach 

W kanon obchodów Świąt Bożego Narodzenia wpisało się obdarowywanie najbliższych prezentami. 
Widok leżących pod choinką paczek największą radość sprawia naj młodszym, którzy zazwyczaj cie
szą się na ich widok robiąc wielkie oczy i wydając z siebie okrzyki świadczące o zadowoleniu. Zapy

taliśmy polkowiczan, co zamierzają podarować swoim najbliższym podczas tegorocznych Świąt. 

Maria 
Rebij 

Mam dw6ch syn6w. Każdy 
ma już swoją rodzinę. Nie 
wiedziałam co kupić im pod 
choinkę, dostaną więc po 30 
zł. Wnukom natomiast nie bę
dę kupować prezent6w, po
nieważ otrzymały one już 
paczki ze słodyczami 6 grud
niana Mikołaja. 

• Mężowi, kt6ry chce schud
nąć kupię L - Karnitynę z 
chromem. Pod choinką znaj
dzie r6wnież bluzę z po/aru. 
16 - letniej c6rce kupiłam 
bieliznę, szalik i bluzę sporto
wą. A syn zam6wił sobie żoł
nierzyki. Otrzyma też grę 
komputerową. 

Jaki będzie rok 2004? Z pewnością czeka nas wiele zmian, które z jednej strony budzą nadzieję, z 
drugiej napawają lękiem. listę życzeń na rok 2004 układali sami czytelniCY Gazety Polkowiekiej. 

Emerytka z Po/kawie 
- Przede wszystkim życzy/abym sobie, jak i innym zdrowia w no
wym roku, bo to najważniejsze. Brakuje nam też szacunku do bliź
niego, tego teź życzyłabym Polakom - by s;ę wzajemnie szanowali. 

Emeryt z Po/kowic 
- Więcej spokoju j zdrowia życzę każdemu. Największym jednak ży
czeniem jest zmniejszenie biedy w Polsce. Są tacy, którzy nie mają 
co dzieciom dać jeść. Nasz rząd powinien w przysz/ym roku pomy
śleć o innych, nie tylko o sobie, 

Sprzedawczyni z Po/kowie 
- Sobie życzyłabym więcej spokoju, Mojemu maleństwu, które szy
~uje sie do przyjścia na świat, zdrowia. A innym zczęśćia w życiu 
soobistym, mniej stresów, więcej uśmiechu i dobrej pracy. 

Gazeto Po/kowieka I 4 
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Swięty Mikołaj 

w Polkowicach 
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Ogłoszenia drobne 
WYNAJM~ 

"WYnąjrnę lokal użytkowy przy ul. Miedzianej 
11 o powierzchnl30m2 
Te!. B45-()6.ł)'7 

wynajmę kiosk ruchu z caJym wyposażeniem 
w Polkowicach, Pl"l;Y ul. Kolejowej. 
Te!. 600-297-073. wiecZOrem 845-32-56 

Wyruijmę ęamż pl~ uL Wojska Polskiego. 
Tel. 647-90-62, kom 601-88'7-993. 

Wynąjrnę garaż Pl"l;Y ul. 11- tego lutego. Cena 
do uzgodnlenla 
Te!. 600-3&-53-52. 

SPRZEDAM 
s;;;:;.eaam dompk letrllSkowy \\'OiIlOSt1jąry z 
Pl"l;YlegIą dzialką na Lerenie 00r0dIa\ 
wczasQwegow Rokitknch. 
Te!. 608-61&-952 

Sprzedam dziaIki budowlane w Bobinie. 
Tel. 845-96-95 

Sprzedam działkę budowlaną w cenbum Su
cheJ Górnej. 32 my. w calości lub podzieloną 
na 101 12arOw W~media 
Te!. 501-658-383 

Sprzedam dziaIki 10- arowe budowlane w 
mlejso\1;OSCi Sucha Górna 40. Dobra lokaliza
ąa 

Te!. 84/-9'2-12 

Sprzedam DaelMlO Tico. rok prod. 2000, 40 
tyś.1an. e!ektyCZllle otwierane szyby. centra.łIij1 
zamek. garażowany. stan b. dobry. Gena: 
13.500 zl. 
Tel. 847-92-12 

Sprz.edam 1llieszkallie komfortowe, 80 m2 w 
PoDrow\cach prz;y ul. Skalników. 
Tel. 845-4{).Q9 

".:"" 

Sprzedam lub zamienię mieszkanie 5 - poko
jowe o pow. 86m2 w Polkowicach, przy ul. Mie
dzianej. 
Tel. 845-03-97. kom 604-94lHi83 

Sprzedam meble stolowe I wypoczynkowe. 
Tel. 749-56-50 lub 749-78-65 

Spt7.edarn garaż pl"l;Y ul. ~owej, 
Tel 845-03-97, kom 604-94lHi83 

Sptzedamgaraż prz;y ul. KolejOwej, podwójne 
dnwt, Wl!lIOCIlion,y zamek, światlo i kanał. ce
na do uzgodnienla 
Tel. 746 - 20 - 65 -_ ...... _=--- ---
Sprz.edam lóżka sosnowe z materacami 
19WiO, prz;ystosowane do spiętrowanla 
(włącznie z drabinką). 
Tel. 83&45-58, kom 696-447-685 

Sprz.edam sypiaInlę sosnową - lóżko zabudo
wane pólkami i szalkami, t.oaIetka, materace. 
Tel. 83&45-58, kom.696-447-685 

Sprzedam SOfę dwuosobową czarną oraz trzy 
~ w tym samym kolorze, a także stolik 
ośmiokątny czamo~bialy. TANIO. 
Tel. 746 0513 

===----
Sprz.edam w6zek dziecięcy oraz lóżko piętro-
we cena do uzgodnienia 
Tel. 697-259-560. 

Sprzedam garaż Pl"l;Y ulicy Polnej (światlo + 
kanall. 
Tel. 845 -69 - 50, 693 052 559 

USŁUGI 

WYkonuję montaż płyt OK, gładzie. szpachlo
wanie. malowanie i tapeWwanie, remontY 
mieszkań. 
Tel. 749 - 04 - 80. kom. 601516247 

Kredyty bez poręcz;ycieli i zgody wspómaIZon
ka do wysoko&:! 8 -krotności dochodów netto 
dla emerytOw, rencistów i osób prac\liących. 
PoDrow\ce, ul. Dąbrowskiego II, 
Te!. '508-198-724 

Kredyty dla emerytóv.4 rencistów i osób o ni
skich dochodach bez poręcz;ycieIi I zgody 
wspóImatjrmlm Przemków, ul. Głogowska l. 
Tel. 831-96-00 

CykIiIlo'N'lUIie, wyldadanie podIóg parkietów. 
UsIugI stolarskie, og6lnobudowlane. 
Tel. 501-969-126 

Pogotowie wetel)'l'llllYjne całodobowe z hote
lem dla małych ZWierząt 
Tel. 606-319-552 

Angielski. niemiecki dla ambitnych UZllllI\V 
tłumacz Illeratury !I1lodzkvi.oWilj. wkladowca 
akademicki po studiach w Unii Europejsktej. 
Tel. 503-703-254 

Pomogę rozwiąZac problenly dotyuczące Pra
wa Pracy oraz Prawa RodzInnego i Opltlkun
czego. Pracownikom.. pracodawcom Jak l 0so
bom I!1;ycznym OfelWe w tych d:l.iedzlD:;r.h 
moje wleloIei.nie doświadczenie. 

Tel. 83645-58, kom. 696-447.{i85 

''Everlong'' - kursy języka an8ielskiego. Dlleci, 
mIodzież, dOl'ośli zróżnicowane poziomy za
awansowania Nauka w grupach ~ osobo
wym Nauka od podstaw. PrlygotolV1lnie do 
egzaminów. Doskonalenie ulolnościj~ko
wych. Informacje i zapl.'>.V: 

Ac!minłsLrat,-yjno- biurowa. Wiek 24-50 lal D0-
datkowa tub na stale. 
Tel. 600-979-700 

we 

~4640-73, kom. 605-332_-364_ . __ _ 

W imieniu Rady i Zarządu 
składam wszystkim Mieszkańcom Powiatu Polkowickiego 
życzenia radosnych i spokojnych Świąt Bożego Narodzenia 

przebiega1ących w atmosferze rodzinnego ciepła i wypoczynku. 
Niech nadchodzący rok 2004 będzie dla Państwa 

czasem spełnionych marzeń oraz pasmem sukces6w w życiu 
osobistym i zawodowym 

Starosta Polkowieki 
Marek Tram ś 

Niech zbliżające się Święta Bożego Narodzenia 
spędzone w gronie najbliższych 

przyniosą Państwu wiele rado~ci, ciepla i optymizmu. 
Oby Nowy 2004 Rok był dla wszystkich pasmem sukcesów 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Polkowicach 
Ireneusz Traczyk 

ROZPOIW\DZfNIE NR 46 
WOJfWODY OOLNOS!),SKJEGO 
Z DNIA 5 GRUDNIA 2003 ROKU 

W SPRAWIE OGRANICZEŃ W IJŻYWANIU MA1fRW:6w 1IWR086w PlROTfCHN/CZNYCH 
Nil pochtawie dr/AO u,l. I I 2 u~tawy l dnia S l"lerwt:'J 1998 roku ° admini,traqi rz<fdnwt'1 w wojl'
w6dnwie(tekst jedno/iI)' OZ.U. Z 2001 roku Nr BO, poz. 812. Z p6źn.zm.) lal'L/dJ 'ię «()ofldstępuje: 
/. Na terenie woJewództwa óoJnoślojSklego labranla sIę używania: 
- mdterid/ów lub miesu(lIn pirotochnianych przewllwimydr óo wylwal'ZJni. e(eJotów iwi/'tln\'(h, 
óiwięko"Y<'h. oeplnych. gww, dymu lub kombifJdcji !)'Ch ekklów ' 
- W)'rob6 .. Zilwiera/ących Jeden lub ki/kil material6w pirotechnicznych, przezna<zonych do uzy,ka
nia Efekt6w p,rotechnicznyt h, w tym WIdowiskowych; IV mlejKi/ch publiczncyt., ,I tdla" w innych 
miejsc.lCh, gdzie moie lo >po"vdolva( bezposrednie zagrcJLenle ix'zpieaetlstwd dld Ż)'cia I zdro-
wia ludzI, mieni. ar d7 .<rudawiska • 
2. Oscb)' n"ru'iujqce zak.tz opil<lny w pk!. I pod/egaN karze grzywrJ} wymierzonej w trybie i fld u
sdd.u.h ok~lonych w przepi!>dCh praWd o wyroczeniach 
.1. Przepis pkt l nil! slosuje .ię, jeżeli użyt'ie wymienionych w podpunktach przedmiotów na'1ępuje 
na z.lsddach I wdrunkdCh wynikaJ4CJ''Ch l wymog6w ustdW)' l dnia 22 ,ierpnia 1997 roku o bezpIe
czeństwie imprez m,ł.<owych (tekst jednoli!)': Oz.u. Z 2001 rokII, Nr 120 p<Jl. /299: z pOln. zm.1 
4. Rzpoprządzl'nie III hndzl w życie z dniem oglos7enid w.irOOk-ach masowego przek.tzu i oboI,i>t
luje dl) dnia 16 lutego 2Ot)./ roku 
,. Roz[XlfZ4dzeme podlegJ publikacji ... dzienniku urzędowum woj/!wódz/IV<ł dolnO{lą.kiego. 

WOJEWODA DOL "O !),SKI 
5tan;~ld'" topatmnIJ 

W POLKOWJCACH ZAWIADAMIĄ rż Z DNIEM 01.01.2004 R. NASTĄPI 
ZMIANA NUMERÓW TfLEFONÓW W STAROSTWIE NA: 

- 146-15-00 - centrala Starostwa 
- 146-15-01 - fax 
- 146-15-08 - Biuro Rady i Zarządu Powiatu 
- 146-15-22 - Biuro Paszportowe 
- 746-15-26 - Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
- 746-15-37 - Wydział Komunikacji - licencje 
- 746-15-38 - W}'działKomunikacji - prawa jazdy 

746-15-39 - Wydział Komunikacji - rejestracja pojazdów 
- 746-15-44 - Wydzia/ Geodezji i Gospodarki Gruntami 
- 746-15-45 - Wydzial Geodezji i Gospodarki Gruntami - ZUD 
- 746-15-47 - Wydział Geodezji i Gospodarki Gruntami 
- 746- 15-51 - Wydział Administracji Budowlanej 

746-75-58 - Powiato""y Inspektorat Nadzoru Budowlanego. 

Gmina Polkowice - Wydział Geodezji i Gospodarki Nierucho
mościami infomllije, iż na tablicy ogłoszeń - Rynek 19, 

wywieszono wykaz dotyczący; 
sprzedaży nieruchomości zabudowanej budynkiem dworca 

PKS pOlożonej przy ul. Młyńskiej W Polkowicach, przedmiot owa 
nieruchomość zostanie sprzedana w drodze przetargu. Termln i 
miejsce przetargu zostaną podane w odrębnym ogłoszeniu . 

Informacje na temat wykazu można uzyskać w Wydziałe Ge
odezji i Gospodarki Nieruchomościami - Rynek 19 (pok.8)J 

t el. 72-46-781, 72-46-782. 

o oszenia 

Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia 
życzymy Państwu i Państwa Rodzinom 

wszelkiej pomyślnOŚCi, a w nadchodzącym Roku 2004 
samych sukcesów. 

Zarząd Aqua Hotel S.A. 

STOPI III 
PRZY JDŹ I PRZEKONAJ SIĘ 

STOPI III 
JAK SMAKUJĄ NOWE , 

STOPI III 
PO NIZSZYCH CENACH POTRAWY 

STOPilI! 
W WYKONANIU OWEGO SZEFA KUCHNI. 

STOPIIII 
RESTAURACJA AQUI HOTEL SERDECZNIE ZAPRASZA 

OFERTA SPECJANA RESTAURACJI AOUA HOTEL W POLKOWICACH 
ORGANIZUJEMY: 

- WESELA 
- BALE 

" -KOMUNIE 

I
-a-IRZClNY 
- URODZlNY 
- ROCZNICE 
- SPOTKANIA FIRMOWE 
- ORAZ INNE PRZY]ĘCIA OKOUCZNOŚCIOWE 

OFERTA \VESElNA 
Dzień §Iubu to najpiękniejszy dzień w Twoim zydu. Jednak problemy 
związane z organizacją przyjęcia mogą przyćmić rado§Ć tego dnia. 
Dlatego "')'chodząc naprzeciw Państwa oczekiwaniom przygotowali
§my ofertę weselną juz od 90 zł/osobę III 
Powitamy Państwa wedle życzenia: 
- staropolskim zwyczajem chlebem i solą bądt eleganckim aperitifem, 
-zaserwujemy dania I kt6re zadowolą nawet wybrednych smakoszy 
oraz pomożemy dobrać menu, 
- zapewniamy wspaniałą tabawę w klimatyzowanej sali -gratisIII 
-gwarantujemy profesjonalną obsługę. 

OD HOTELU SPECJALNY PREZENT DlA NOWOŻEŃCÓW: 
NOC POŚLUBNA W APARTM1ENOE GRATIS III 

A DlA GOŚCI WESELNYCH 110 ZŁ ZA POKÓJ DWUOSOBOWY III 
Tel. kontaktowy: 076/746 2700, 7462786, 7462780 

ZAPRASZWY 

1brristrz~CfJasr.afX2lD8us1nylle:p .. b(l"yna ~WJ ~ ~ w ftJI-
/a:MbdJ paf li. R)nt* 26 

~ffil c./ro7.olI" , f!5I /ok.J UŻ) ~1J\'y o pt"M 135,20 m2, p%irxl).·w Prll.JM-cach prz), uł. ~ 26 • L 

fXZeZ1Id06Vem fld ,,,Bbmre u:Jug tI.tt}'1)a11}dl. 
"}1,<tJ\\tZD Sl.MIca Q}fl\llJ tllict=I»' (m~ 
milrmał-e~ 
w.d.m 

~ 

-S5qOO d. mlo 
- 6,OO;d, 
- "IaI,rod 

'00 ",)4iC}~C2}'flSZtI ddt'fZJ'>w-.egocloliczrxrj 705/af)/t'pcxlJl,ł. VAT w 1'IV'iOI<cki 22 %. 
'(IIl(J>'lIdzMŻ3wyz;)\'<J1Jb{>dziefIlaa>~ , 

• trlt.sęanyc/ire. "?7XlIł~WffiS I-'00I')' tllma.-r, 
• ")~ C2}fMJ cizi.ri.J,1'IlI't;" r.IZ 00 roiaJ "ab}'ZOIł;m bęr:tli!, ,,~kit.'f71 inllacji poddIvanym {X7.K/ 

PrE!Lx"iJ a.5. 
'1'I2itmIIoGl zdJoMązany t&.mief ~ m.Jfl. 00: -~v_ cpat UJ l1l!dt 
-~ /.vsztiJ,~ Wp/oaIiq nienxJrxoośd w<p(lineJ. I> ~m: krN/M konserwocji, Il<fJfaIvl1ieżącydJ i II.'-
rrm/iM; 

-~ kosnó.vtlcploo(,J(J11oka1u. 
-cht.aI)'"aOO "pQt 11il1\-~ funciJsz rtmCXliMy. 
• ooooo"ipi"lu cłzJm-iII\f)'lx,rlńem.in. pruuadzmie Centnm InkxmacjT~ ongiOnie, wtym: 
-itńmoI,,pe a aI!aIajach 111}~ AJlk.cMIC i powialU prJko.'ic:kią;o, 
-i1bmAłaIJi?ObJlit..~1 ~1Ib11co.VJC, 
-~~ o dIriIkqJCh kuIruraIrrych i spor1l~ł\ch t1'oIkowid<ie CfflIrum Anim;rji, Klub 5pM<My C6mik 
1tiW.1U) 0IiIl o fmzill\oo n.ącia 1:w'Wó.v na iTym1y, 
-~ 1TIóIeriaI6<. ptunlOC}']tl'fiI f!I7Iiny I pc1Mllu, 
-~~Gmyf101kr,.OOoet 

A7lDgocf.JędDesęwcm 12JJ1.2004r. 0F- 11l00w~~ ~ li. ~17-18 
~kmienty-saU~. 

W ~ rrom ~ 05Cbr pr;MfII? j ńz:.ane jei8i,~ WIY. hlClę "acium na konto Urzędu 
cmr, Iblo.~ IV B.nk JłJI5ka Kasa q;w:ła SA. I Ockizi71 w LWne. F~ia nr Z IV Po/kt:Micach tr 
Ul12.f(J74861111axJ11S349658 ch dE OOJJT.2fXH r. 
mame IlElDnznstrE 
-dt:zme na poaet C2)11SZU dzeia,megq. jezeli osOOa .. pla:ajp "a:Ji1l71 ")8T'I prztBg. 
- ZlInlcmt' po prLt!tNgU, jeżei aidIa "p;ą;,a ,<dm tIie ,,}tp przet;rgu, 
-u/ep' pnep.rI<o.vi, jeM llSObą. ktoo \'nP przeIag nie sla\\i się ch zaw~tia UITXII-r dzietiiMy. 
l'r7.tDg U\\Wa się za zakGr'aooy lł,.".mn ~IJ'I\11}'Ill. jeżeli źakn z uczestników prze/iIrBU nie ~ 
fX1SIiPenia paW (Ulę ~,,<tJ\łCl4-
ZlIv.nE I-'00I1>)' dzierżav.r ~ w Imninie ct.«dJ t)i8OCłJi od daly fXlCł:wmia fXOWI«iu z ~ 
~,)d! il!i:mąj I1illemat !l!2EtajI! udzie/aia oor:wnt:y I11dziiu Ceode1j i Caf!aJarlci Nietud-tcr 

rromni, ul. W 19. mk 9, re/. 7246-785. 
&IrniWz fbI.t!I.t-7il5Irzfi@ sdJie prilllO lIJiewaźnieni.ł ptzełNgu bez pod;m fJIZ)<Z)'rJ)' 



Nasze tematy 

Poznań najlepszy 
W dniach 5-7 grudnia został rozegrany w Szkole Podstawowej nr 3 Ogólnopol
ski Turniej Barbórkowy Kadetek. Do Polkowic przyjechały zespoły z całej Pol

ski, m.in. wicemistrzynie kraju ze Szczecina i byłe mistrzynie z Poznania. Poza 
tym mogliśmy obserwować zawodniczki ze Wschowy, Głuchołaz, gościnnie z 

Chocianowa oraz oczywiście zespół gospodyń turnieju z Polkowic. 

Pozn.ln,JIlIu om1/y s,,, mC do z.rrzymJmJ. W tym meczu pokDm/y z/: .• p61 ze SZC2eCm,l. 

Całe zawody stały na barozo wy
sokim poziomie, a organizacja była 
naprawdę impom.ijąca, szczególnie 
biorąc pod uwagę fakt, iż cały tur
niej był organizowany przez rodzi
ców, którzy sami znaleźli sponso-
rów. . 

Ostatecznie nasz zespół, prowa
dzony przez Krzysztofa Olsztyń
skiego, rozegrał barozo dobre za-

OslateczJ la klasyfikacja: 
1 . Poznań 5-0 
2. Szczecin 4-1 
3. Polkowice 3-2 
4. Glucholazy 2-3 
5. Chocian6w 1-4 
6. Wschowa 0-5 

wody ulegając jedynie dwóm bar
dzo silnym ekipom z Poznania i Sz
czecina. Cały turniej wygrały z 
kompletem zwycięstw poznańskie 
zawodniczki pod wodzą trener Ja
błońskiej. To właśnie ta trenerka 
wylansowała na parkiety całej Pol
ski takie zawodniczki jak Choćby 
Natalię Waligórską, obecnie ~ącą 
w CCC Aquaparku, lub grającą u 
nas rok temu Natalię Mrozińską 
(obecnie Staty Browar Poznań). 

- Kolejny taki turniej już w czerw
cu - zapowiadają rodzice i może 
warto przyjŚĆ popątJ:zeć na przy
szłe gwiazdy nie tylko polskich, ale 
i europejskich parkietów. 

AndJzei Padniewski 

Prostym strzałem ... 

Niezależna Liga Darta powsta- żadnych innych dodatkowych 
la w Polkowicach, Jak zapewniają kosztów zwi~anych ze w.stąpie
inicjatorzy członkowie ligi decy- niem do DLD. 
dować będą o jej wyglądzie oraz Dwa, z dziewięciu zespolów w li
mieć wpływ na jej regulamin, Po dze Darta, rozegrały już po siedem 
zakończeniu każdego sezonu pla- spotkań. Mimo tego, że Parkowa, 
nowane jest spotkanie kapitanów która jest dopiero po sześciu me
drużyn, na .----------:--------, czach 
którym do- TABELA utrzymuje 
puszczalne 1. Parkowa (6 kolejek) 12 pkt się na 
jest ustale- /ń &0 (k I . k) 9 kt pierwszym 
nie ewentu- 2. A a mega 7 o eJe p miejscu z 
alnych 3. Koguty (6 kolejek) 8 pkt przewagą 
zmian regu- 4. Kamraty z chaty (6 kolejek) 8 pkt trzech 
lam1nowych. b k I k k punktów Członko- 5. HaJa. uza (6 O eje ) 8 P t do będącej 
stwo w lidze 6. Piwonia Teąm (6 kolejek) 6 pkt po siedmiu 

jest nieod- 7. Wa.lduchy (6 kolejek) 2 pkt już kolej-
płatne, a za- k kt kach Al-
wodnicy nie 8. Alaska Seals (6 koleje ) 2 P fy&Omegi. 
ponoszą 9. Przystanek Alaska (7 kolejek) 1 pkt Osa 

Gazeto Polkowieko I 6 

Strażacy z żelaza 

w organizowanych przez Ko
mendę Stołeczną Patlstwowej 
straży PoW'nej I Ogólnopolskich 
Zawodach "Wieżowiec" wystarto
wała trójka poJkowiczan. Piotr 
Wom.iakiewicz, Mariusz ĆW1an 
oraz Ernest Opiłka reprezento
wali województwo dolnośląskie. 
W gronie 42 drużyn zajęli 27. po
zycję. 

Każdy z zawodników startują
cych w zawodach musiał wykazać 
się nie lada kondycją i pokonać 
30. pięter biurowca Warsaw Fi
nancial Centre w pełnym ubiorze 
ochronnym, który waży, bagatela 
16 kilogramów! Różnica pozio
mów między pierwszym a ostat
nim piętrem wynosila 124 metry. 

Zawodnicy startowali w trzyoso
bowych drużynach a w trakcie 
pokonywania kolejnych odległość 
między pierwszym a ostatnim z 
rywalizujących nie mogła prze
kroczyć dwóch metrów. Dodatko
wym utrudnieniem była koniecz
ność oddychania podczas tego 
morderczego biegu powietrzem 
pochodzącym z butli tlenowej, 
która stanowiła standardowe wy
posażenie każdego uczestnika za
wodów. O skali trudności tego ka
torżniczego biegu świadczy fakt, 
że aż pięć ekip nie ukończyło go, a 
większość z tych strażaków, któ
rzy wykazali się żelazną kondycją 
i dobiegli do końca musiała zaraz 
po przekroczeniu linii mety sko-

CIT do zmiany 

rzystać ze wspomagania farma
kologicznego. Statystyczny 
uczestnik biegu stracił w ciągu 
kilku minut niesamowitego wysil
ku okolo kilograma masy ciała 
Polkowiczanie zajęli w stawce 42 
ekip z całej Polski 27 miejsce po
konując po schodach 124 metry w 
czasie 7 minut i 43 sekund. Zwy
ciężyła ekipa Komendy Woje
wódzkiej Państwowej straży Po
żarnej w Poznaniu. Poznaniacy 
zostawili w tyle nawet reprezen
tację slynnej jednostki GROM, 
która uplasowała się dopiero na 
szóstek pozycji. Zwycięzcy uzy
skali niewiarygOdny czas 5 minut 
i 38 sekund. 

Konrad KiJprur 

Od 1 stycznia Centrom Infotmacji Turystyanej na Rynku ptzesfiJnie f\Jnkcjonowaf w.dotyr::hczasowe formule. PoI~ 
wieJo ar był prowadzony przez DoInmląsą Organizację Turystyc:mą (~ellle samo1Ząd6w, którego członkiem 
są rownież PoIkowice). PIen~e na funJcqonowanie Centrum w postaci dotacji celowej paekazywała w caJoki gmina. 
Wchodząca w żyrie ustawa o pożytku publianym calkowicie zmienia zasady przyznawania dołacji i nie przewiduje ta-
kiego systemu dotowania, jaki był zastvsowany w przypadku ar. .. 
Doln.ka Organizacja Turystyczna prowadziła dwa biura informacji turystycznej· W PoIkowicach I we Wrodawiu. 
Również formuła wrocławskiego biura od nowego roku ulegnie zmianie. CJT w PoIkowicach nie prowadził żadnej dzia
la/noki dochodowej. DOT nie był zainteresowany kontynuacją funkcjonowania ar bez zapewnienia pełnego finanso
wania z gminy. 
likwidacja ar nie oznacza w żadnym przypadku rezygnacji z dziaJaJnoki turystycznej w miekie. ~ po ~ Cen
trum gmina chce wydzietUwić finnie turystycznej. - Postawimy ~ by w ramach prowadzonej dzia/aJnoki funk· 
cjonował tam dalej punkt informacyjny na temat bazy noclegowej i gastronomicznej PoIkowic oraz atrakcji turystycz
nych naszego regKJnu • mówi Małgorzata Sk6lska, dyrektor wydziaJu komunikacji spoIec:znej urzędu gminy. 

OSi! 



INFORmacje 

27- 28 XII, Codz. 16.00; 29 - 30 
Xlf, socJz. i 1.00, 16.00 
MAŁOLATY U TATY 
drama/ 'USA 2003 od 12 /ill / 92 min. / 

lO, ·reż. S/eve C~rr, wyk. Eddie A1urph>~ Jf!(f 

Gar/in, Anielica Hus/on 27- 30 >'/1. godz. 

18.00,20.30 

RZEKA TAJEMNIC 
dramJt USA ;ZOOj od 15 /d/ / 137 min. I 

10,' 

reż. Clint Ed.~t .... ()od, wyk. Sean Penn, fim 

Robbin., Kevin BJC 

Ch"r/ie H/mon rEdd/e /llurphyl wraz ze 

swoim prz}jdcieleOl (jert Ga"in) traG, 5 .... 0-

je po»<ldy. ~'I zmu,zeni zrezygntJwat L po
,~,/dnia dzif!Ci do prestiżowego przed,zkulJ 

ChapmJn Academy. Char/le po~tdflJwiJ 

więc ",m ulozy« nowa/or,kie prztod;zkole 

z ni .. kon"e",jonJlnymi me/odJOI; wydm

wan/d d"i,-ci. 

KONKURSY 
• ŚWIĄTECZNE OZDOBY -

GWIAZDKOWE TRADYCJE 
X Dolnośląski Konkurs 

EtnogratJczny 
termin skJadania prac do 

dnia 30.12.2003 
• TRADYCJĄ DYKTOWANE 
VI Wojewódzki Konkurs Pla

styczny na Kartkę Świąteczną 
i Noworoczną 

termin skladania prac do 
dnia 30,12.2003 

• KONKURS NA WGO 
i KONKURS NA SLOGAN 

REKLAMOWY 
Polkowickiego Centrum Ani

macji 
Telmm skJadania prac do 

dnia 23.12.2003 
Szczególy na stronie 

internetowej 
http://WWW.POKS.m.PL 

REGULAMINY 
KONKURS6w DOSTĘPNE W 

DOMU KULTURY ... 
IMPREzy 

• Z MIKOŁAJEM PRZY 
OGNISKU 

w Programie: 
a ) ZIMOWE TAŃCE 

POŁAMAŃCE- blok zabaw inte
gracyjnych przy muzyce. 

b) OD JEDNEJ ZAPAŁKI -
powitanie Mikolajów przy ogni
sku, 

c) ŁAKOMY KĄSEK- piecze
nie przysmaków przy ognisku. 

d) MIKOŁAJOWE KRAMIKI 
Z ZABAWAMI. POŻEGNALNY 
WALCZY.K W CZERWONEJ 
CZAPECZCE- 6 grudnia, godz. 
12.00 .o 15.00 boisko sportowe 
przy uj. 111utego- wstęp wolny ... 
Wto~ ~,awartek, goói. 
16.00 
- • DZIECIĘCY ZESPÓŁ -

PIOSENKI I RUCHU 
FANTAZJA 

5~ godz.. 17.00 i'gr. 1), g~ 
18.00 (brr /I) 

• WESOŁY TEATIlZYK 
ZA.mCIA 

PARATEATRALNE DLA 
DZIECI 

torek, czwartek, godz 17.0Ó 
• 'I$CZOWY PĘDZELEK 
~CIA PLASTYCZNE 

DLA DZIECI 
f1onroozl4/ek ~roda, godz. lG.OO 

• ZAJĘCIA PLASTYCZNO
TECHNICZNE DLA DZIECI 
KLUB MAŁEGO PLASTYKA 

Pom 'aJek, godz. 75.30 (gr. I), 
godz. 17.00 (gr.II) 

·~CIA 
INFORMATYCZNE DLA 

DZIECI 
Pom0071atek. wf.7 . . 00 (((Jfi,[O) 

• WARSZTATY WOKALNE 
DLA DZIECI I MŁODZIEŻY 

bon/edzia/ele, ;larte pl tp , 

Sodz 17.00 

• ZAJĘCIA W PRACOWNI 
MODELARSKIEJ 

Wron> pi tek, Idz. 16.06 

• NAUKA TAŃCA BREAK 
DANCE 

5roó;i, ..AZ 7 ()(} O) 
• AMATORSKA GRUPA 

TEATRALNA 
DLA MŁODZIEŻY 

Wtorel-. rdz. 1 d. '5 
• KLUB PLASTYKA 

AMATORA 
ZA.mCIA PLASTYCZNE 

DLA MŁODZIEŻY 
I DOROSŁYCH 

J5on/eifil, le I ~ vf7 1! Jr 
• PLASTYCZNE KOŁO 

TERAPII ZAJĘCIOWEJ 
DLA 

NIEPEl.NOSPRA WNYCH 
Poniedn Pk. vcJi "7.00 

• FORMACJA TAŃCA 
NOWOCZESNEGO 

'SrocJa,·i'itł'k. gndz 14.30 
- . JESIENNE RÓŹE ZESPÓŁ 

FOLKLORYSTYCZNY 
POnledzia/ek. '!"da, czwart(>', 

s..odz. 17.00 
• SEKCJA 

FOTOGRAFICZNA 
DLA DZIECI I MŁODZIEŻY 

Pomedzlałek- godz 16.00 (dzieci 
młodz,eź), ęodz. 17.30 (dorosli) 

• SEKCJA SZACHOWA 
DLA DZIECI. MŁODZIEŻY 

I DOROSŁYCH 
•• 

• KTJ.RS TAŃCA 
TOWARZYSKIEGO - zapisy 

••• 
• KA WIARE.NKA 

INTERNETOWA 
WTOREK - SOBOTA godz. 

13.00 - 21.00 
oplata za 1 godz.: 2 zl .o dzieci i 

m10dziez ucząca się (0,5 godz. -
1 zl); 

3,50 zl - m10dziez prac~ąca i 
dorośli (0,5 godz. - 2 zl) 

Polkowice 
FlTNE88 CLUB DLA 

KOBIET 
SIŁOWNIA 
poniedzialek- czwartek 16.00-

21.00; piątek 16.00 - 20.00 
bilet: 3 zl / godz. 

• AEROBIC 
poniedzialek 19.30 - 20.30; 

wtorek 19.05 - 20.00,20.10 - 21.05 
środa 19.00 - 20.00; czwartek 

19.05 - 20.00.20.10 - 21.05 
bilet: 4,50 zl / godz. 
karnet miesięczny: 30 - 40 z1 
SAUNA 
poniedzialek. ~oda 18.00 -

21.00 
bilet: 2 z1 / 15 min. 

AQUAPARK Polkowice B.A 
Rezerwacja: teL 746-27-55, 

fax. 148-27-60 
e-mail: 

b1uro@aquaparkcom,pl 
www.aquaparkcom.pl 

Zapraszamy: 
Poniedzialek - piątek - 9:00 -

21:00. 
80b, Niedz. j Święta - 10:00 -

22:00 

sle 
Poruedzialek - Piątek .o 8,40 

zl/godz. 
Sob, Niedz, i Święta - 9,60 

zl/godz. 
Bilet ulgowy - dzieci pOlVyżei 

lat 5 uczniowie, studenci (do 26 
roku ŻYcia), emeryci. renciŚci 

Poniedzialek - Piątek - 6.60 
z1/godz. 

Sob, Niedz. i ŚWięta - 7.80 
zl/godz. 

Bez ograniczeń czasowych .o 

bilet normalny 
POniedzialek .o Piątek - 25,00 

zl/osobę 
Sob. Niedz i Święta - 28,00 

z1/osobę 

Bez ograniczeń czasowych -
bilet ulgowy 

Poniedzialek - Piątek - 19,00 
zl/osobę 

Sob, Niedz i Swięta - 22,00 
z1/osobę 

Bilety rodzinne .o 7,20 zllgodz. 
(11lil1, 4 osoby). (cena dotyczy 
wstepu dla 1 osoby) 

Grupy zorganizowane (POw. 

~ 
Poniedzialek - Piątek - 5,40 

zl/godz. 
Sob, Niedz i Święta - 6,00 

z1/godz. 
Solarium - 0,80 z1/min. 
Sauny Fińskie, Tureckie - 0,35 

zl/min. 
Sala bilardowa -10,00 zl/godz. 

Karnety miesięczne (sauna 
GRATIS!!) 

.o normalny (+ 4 wejścia do si
Jowni GRATIS!!) 50,00 zl 

- uczniowie, studenci, emery
ci, renciści 30% taniej 

Karnety lrwartalD.e (sauna 
GRATIS!!) 

- normalny (+ 7 wejść do si
lowni GRATIS!!) 90,00 zl 

- uczniowie, studenci, emery
ci, renciści 30~ taniej 

Karnety dla zakładów pracy 
45,OOzf 

Promocje zgodnie z obowią
zqjllCJlll regulaminem. 

Recepcja: teL 748-27-00, 
fax: 746-28-00 

e - mail: 
hotel@aquaparkcom,pl 

www.aquaparkcom.pl 
W Aqua Hotelu na gości 

czekają mile i przytulne po
koje oraz apartamenty, a tak
że mini buisness center. W 
cenę pokoju wliczone jest 
śniadanie w formie bufetu, 
nieograniczone korzystanie z 
hali basenowej Aquapark we 
wszystkie dni tygodnia oraz 
jeden wybrany zabieg w Cen
trum Odnowy Biologicznej (z 
wyjątkiem niedzieli). 

Aqua Hotel to doskonale 
miejsce do spotkań ludzi biz
nesu, do dyspozycji których 
zostaly przygotowane dwie 
klimatyzowane sale konfe
rencyjne. Sale te wyposażone 
są w najnowocześniejszy 

sprzęt audiowizualny oraz 
ul'ządzenia pomocnicze, nie
zbędne do prowadzenia kon
ferencji i szkoleń. Zaprasza
my również do restauracji, 
gdzie przy lagodnych dźwię
kach muzyki szef kuchni pro
ponuje wyśmienita kuchnię 
staropolską, znakomite da
nia kuchni europejskiej 
i orientalnej. 

Aquapark ZsJdad Rehabilita
cji Leczniczej sp. z 0.0. 
Aqua Fimess - Centrum 
Odnowy Biologicznej 

Rejestracja: teJ. 746-27-11, 
fax. 146-27-05 

e-mail: aquarehabllitacja@po
lkowice.net 

www.aquapark.com.pl 
Fachowy personel. wysokiej 

klasy specjaliści w dziedzinie j'e
habilitacji i lecznIctwa pomogą 
Państwu wybrać z bogatej ofer
ty odpowiednie zabiegi rehabili
tacyjne. wyszczuplające oraz re
kreacyjne. 

ZapraszamY: 
Poniedzialek - piątek - 6:45 -

22,'00 
Sobota - 10:00 -17:00 
Niedziela - 10:00 .o 12:00 

PRZYCHODNIA PCUZ 
Godziny pracy ZOZ - u w 

Polkowicach. 
Gabinet zabiegowy - pOllie

dzialek- piątek 7:30 .o 18:30 , so
bota. niedziela 8:00 - 18:00 

.l1l1l - poniedzialek - piątek 

8:00 -18:00 
Ośrodek Pomocy Psycholo

gicznej - poniedziaJek - piątek 
8:00 - 18:00, sobota .o 8:00 -14:00 

Interniści - poniedzialek - pią
tek - 8:00-18:30, sobota 9:00 -
14:00; niedziela - dyżur 

Pediatrzy - poniedzlalek .o pią-
tek 7:30 -18:30; sobota 8:00-
14:00; od 14:00 dyżur 

Chirurgia - poniedzialek - pią
tek 7:00- 17:00 

Laboratorium poniedzialek -
piątek 7:30 .o 18:30; pObieranie 
krwi 7:30 - 17:00; sobota badania 
na cito 8:00 -14:00 

Poradnia dermatologiczna -
poniedziałek 7:00 .o 17:35: wto
rek, środa - 7:00 -14:35, czwartek 
- 7:00 -19:00 

Chirurgia dziecieca - środa 

13:00 .o 20:00 
• 

l!1ii*!ta.lłąl:2ek -~ ~ 
nBU w,opiI!?8Jerinifń 

.o poniedziaJek 8 -18 w tym od 930-12 
grupa. wstępna ~dla uza
leżnionych 

- wtorek 8-19 (od 1500 do 1700 gru
pa ~ dla wsp6Juzależnicr 
Iij'Cb, 17(X) -1900 mlodzież do 20 roku 
~) 

RenataIqtda - TIlm]ia uzależ. 
nleńiw,opil~ 

-pooied7.JaJek llXJ -14JXJ 
- wtorek 8 -13 (od 1700-1900 grupa. 
~ .o mfodzież do 20 
raku~) 

- środa 1300 -lllXJ 
-~ 13(X) -11rJO (lfW.llrJO za-

jęcia soqjoternpeutyczne dla uC2Zliów 
S7kól ]XXtstawuw,yrh) 

Antmf PawJowsfd - nmpa lmI

..leźlDf!jj w,<p1lJ !?8Jerinifń 
- czwartek 8 -18 ( 16 -18 grupa za

awansowana dla uzależnioI:Udl) 
-piątek 8 -18 
Pkir Bartcz:ak - taB,Jia I!?8Jerinifń 

iw.pił!?8PJ.nic!\ ~wnxtlilDe 
-poniedzialek 8 -14 (terapia.inqvwi

dualna, supeIWi7Ja zespo1u) 
-poniedziaJek 16 -18 grupa terapeu

tycma dla do.ros(ych ofiar przemocy 
domowej 

~MaldD1a1wska-Kz:fgi:!l 
-~wrod1inie 

- ponJedzialek 1400-1llXJ (w tym 
1flX} IllXJ grupa. terapeutyczna dladcr 
lOS'{ych ofiar p!ZeIDOCy dCJlIlOW'ęj) 

-poniedzialek 14 -16 t:eIelbll zauta
nia dla oIiar przemocy 

- wtorek 1500-1800 (grupa tera
peutyczna dla dzieci - oliary prze
mocy) 

- środa 8 .o 12 zajęcia terapeu
tyczne dla olim' przemocy 

- piątek 8 - 12 zajęcia terapeu-
tyczne dla oliar przemocy 

Mariola Zą/ąc 
.o poniedzialek - piątek 8 - 16 
- czwartek 1630-1830 zajęcia te

rapeutyczne z uczniami szkól 
podstawowych 

Jacek Cluzan - terapia uzależ
nień, pronJaktyka w zakresie nar
lroman11 

- poniedziaJek 800-1500 
- środa 800 - 1600 
- czwartek 800 -1500 
.o piątek 1200-1800 

Szkoly tezvkowe dziaJajace na 
tererue Polkowic 

stu.dium J~ Obcyr.b Mr 
Hsppy - rak zaraź. 1994. Siedziby: 
Glagów - ul Satuma 38 - 40, ul ID-
1detJm -ul 11, PoIJrowlre - ul G6ma 
5. stronaintemetowa: www.mdJap
py.com.pl 

Uczymy przede ~języka 
angielskiego, niemieckiego, francu
skiego, w1oskiego, hiszpańskiego, 
l'OSY,jskiego. 

- dzieci już od 3 roku ~a, mJcr 
dzież i dorośli 

- największa grupa obejml.{je 8 
osób, gwarantowane zaświadczenie 
Ministerstwa EdukaGii Narodowej 

- spotkania z goŚĆmi z caJego 
świata 

.o nowoczesne metody nauczania 
(internet, kamera wideo, komputer) 

C2J'lllle: od poniedzialku do piąt
ku-12-19. 

Po1kQwlce ul Góma 5 
Tel 845-12-21 

ZAPISY PRZEZ CAŁY ROK! 
• •• 

JDJ BschslsJd - rok zalotenia 
1990 , 81ed.ziby: Poznań, ul BnI.ó
ska 26, Polkowlce, ul. GIogoWlS1m 
19, strona internetowa: www. 
Jqj.com,pL 

Uczymy przede wszystkim języ
ka angielskiego, niemieCkiego, 
francuskiego, wloskiego, hiszpań
skiego, rosyjskiego. 

- przyjmujemy dzieci już od 7 
lat, także dorośli i m1odzież, 

- metody nauczania to eureka -
polegąjąca na zaangażowaniu w 
nauce wszystkich zmysJów, nauka 
każdej osoby traktowana jest w 
indywidualny sposób i postępy w 
nauce także indywidualnie, 

.o największa grupa obejml.{je 12 
osób, po zakończon,ym kursie oso
by dostąją cyrtyfi.k.aty, 

- zajęcia odbywają się z wyko-
rzystaniem audiowizualnego 
sprzętu, 

- spotkania z gośćmi z całego 
świata 

czynne: od poniedzialku do 
piątki - 10 - 18, wrzesień także so
boty-lO -14 

Pol1rowice, ul. GIOJroWB1m 13 

POKAZ SZTUCZNYCH OGNI 
noc sylwetrow3, pdt 0.30 

Plac przy Polkowickim 
Centrum Piknikowym 

(od ul. Skalników) 

LOKalne 
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Kultura 

» STYCZEN 

WGÓrniku POlkowi
ce rozpoczęto 

przygotowania do rundy 
wiosennej II ligi. Zarówno 

trenerzy, działacze jak i 
sanń piłkarze mówili, że 
interesuje ich tylko awans 
do ekstraklasy. Do druży
ny wrócił Robert Malaw
ski, który okazał się spo
rym wzmocnieniem w 
skutecznej walce o I ligę. 

T)""oszykarki CCC 
~quapark, rywali

zujące w Sharp Toreli Ba
sket Liga po przerwie w 
rozgrywkach odnoszą se· 
ńę zwycięstw pokonując 
kolejno Cukierki Odrę 

» LUTY 
T~ CCC Aqu
~park Rillrowire usta· 

nowiJyrekord Sharp 'lbreD.Ba
sket1igi. Wspólnie z zawodnlc:lr 

karni I.ntoou Gdynia rLUcily W 

jednym meczu 210 ptmktów. 
Z~ gdynianki 112:98. 

lXpozegranym w Polko
V V wicach 'nJmjeju Piłki 

Halowej o PUchar Prezesa 
GómikaR>Ikowire~ 
clru28Da UKP z Zielonej Góry. 
Wttnniejurywalizowali tramp. 
karze z l'()(2Ilika 1990, w sumie 
ponad 90 zawodników. 

Brzeg, SMS PZKosz War
szawa oraz TKS Łączność 
Olsztyn. We wszystkich 
spotkaniach doskonale 

spisywała się Olga Pente
lejewa. 

Kolarska Grupa Za
wodowa CCC-Pol

sat została zakwalifikowa
na do I Dywizjii UCI (Mię
dzynarodowej Unii Kolar
skiej). - To bardzo duży 
sukces dla naszej grupy -
komentował Dańusz Mi
łek, szef firmy CCC - głów
nego sponsora kolarzy. 

~ Górnika Polkowi
~ roopocząl rozmowy 

dotyc:z.ąre rozbudowy stadi0-
nu PI78 ulicy Kopalnianej w 

związku z planowanym awan
sem do ~ Według 
wst:ępn,ycl:l ustaleń prace mia
ły się roopo<2ąĆ w kwietniu. 

» MARZEC 

Ponad 1500 kibiców 
Górnika Polkowice 

złożyło do władz gminy pe
tycję, w której domagali 

się wyremontowania sta
dionu. Modernizacja 
obiektu jest niezbędna. by 
piłkarze otrzymali licencję 
na występy w ekstraklasie. 

'D eprezentanci Polko
L\iwic uczestniczyli w 

Mistrzostwach Polski w 
taekwondo. Polkowicka 
ekipa zajęła siódmą pozy-

» KWIECIEN 
l[)O pokonaniu ŁKS-u 
r Łodź piłkarze Górni

ka Polkowice powrócili na 
pierwsze miejsce w tabeli II 

ligi, spychając na pozycję 
wicelidera Świt Nowy 
Dwór Mazowiecki 

T)""oszykarki CCC Aqu
.[)..ap ark ostatecznie 

ząjęły czwartą pozycję w 
rozgrywkach Sharp Torell 
Basket Ugi.. W walce o brąz 
nasze zawodniczki uległy 
ŁkS-owi z Łodzi, przegry
wając wszystkie trzy spo· 
tkania Tym samym nie 
udało się zdobyć upragnio-

cję w klasyfikacji general
ne Mistrzostw. 

T)""oszykarki CCC 
.IUquapark po zwy-

cięskich meczach z Meblo
tapem Chełm awansowały 
do półfinału Mistrzostw. 
Tam niestety uległy póź
niejszym mistrzyniom, ze
społowi Lotosu VBW Cli
ma Gdynia 

nego medalu. Może w przy
szłymroku? 

N a polkowickiej 
"ścieżce zdrowia" 

juz po raz szesnasty ro
zegrano Wiosenne Biegi 
Przełajowe Szkół Pod
stawowych i Gimna
zjum. W różnych katego
ńach wiekowych i na 
różnych trasach rywali
zowało w sumie ponad 
800 dzieci. 

Gazela Polkowicka I 8 -$
~ 

» MAJ 
nnrnrze Górnika PoIr koWice po zwycię

stwie z Ruchem Radzion
ków zwiększyli przewagę 

nad drugim w tabeli II ligi 
Świtem Nowy Dwór Mazo
wiecki do sześciu punktów i 
byli już niemal pewni awan
su do ekstraklasy. Pozostało 
postawić kropkę nad "i" 

lXrm edycji Pucharu 
VV Dolnośląskiego 

Związku Jeździeckiego roz
grywanej w Sobinie walczyli 
zawodnicY 20 klubów z całe
go Dolnego Śląska. Wśród 
rywaJ.izl.ijącYch nie zabrakło 

» CZERWIEC 

Piłkarze Górnika 
Polkowice awan

sowali do ekstraklasy. 
Pokonując na wyjeżdzie 

zespół Arki Gdynia po
lkowiczanie zapewnili 
sobie awans na dwie 
kolejki przed zakończe
niem rozgrywek ligo
wych spełniając trene
rów, działaczy i kibiców. 

T enisistki stołowe 
MSTS Polkowice 

awansowały do ekstra
klasy dwukrotnie poko
nując w meczach bara
żowych TKKF Chorzów 
9:1 i 6:4. - To historycz
ne wydarzenie - kom en-

-
czołowych jeźdźców dolno
śląskich z Januszem Kę
dzierskim i Aleksandrą 
Świętochowską na czele. 

~lkowickie tenisistki 
r stołowe z MSTS PoI

kowice zajęły pierwsze miej
sce w tabeli II ligi zapewniły 
sobie prawo gry w barażu o 
ekstraklasę, w którym zmie
rzyły się z zespołem TKKF 
Chorzów. 

towal Sławomir Słowiń
ski, trener tenisistek. 

WBiegu Sztafeto
wym Szlakiem 

POlskiej Miedzi zwycię
żyli reprezentanci 
ZZPPM ZG Polkowice
Sieroszowice. Pokonali 
oni dystans 17 kilome· 
trów w 53 minuty i 54 
sekundy, dystansując 

kilkanaście innych 
ekip. 

.§ 
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» LIPIEC 

Zawodnik polkowickie
go Pletvala Krzysztof 

Augustyniak zdobył srebr
ny medał w Mistrzostwach 

Polski w TriatWonie w kate
gorii. młodzieżowców. W im
prezie startowało 117 za
wodników. 

T)il.karze pierwszoli
r gowego Górnika 

Polkowice przebywali na 
zgrupowaniu w Słowenii 
przygotowując się do roz
poczęcia walki z najlep
szymi w Polsce. 

WMistrzostwach Dol
nego Śląska Junio-

» SIERPlEN 
lI7\Dauguracyjnym me
V V czu w pierwszej lidze 

piłkarze Górnika Polkowice 

ulegli na własnym boisku Wi
śle Kraków 0:2_ Polkowicza
nie starali się jak mogli, ale 
doświadczony IYWal. mistrz 
Polski, okazał się znacznie 
lepszy. 
II ]'l8wodach kończą
V V cych sezon triatblono

wy w Konopiskach Krzysztof 
Augustyniak~ąl drugąpozy

cję. 'fen start dal mu również 
drugą lokatę w łącznej klasyfi
kacji Pucharu Polski. 

- 'fen rok był dla mnie bar
dzo udany i życzyłbym sobie 

rów w Podnoszeniu Cięża
rów, które rozegrano w Pol
kowicach wystartowało 16 
zawodników z 5 klubów. 

Polkowiczanie triumfowali 
w dwóch kategoriach, do 
lat 16 najlepszy był Arka
diusz Michalski. a w gronie 
zawodników do lat 20. bez
konkurencyjny okazal się 
Rafał Dziedzic. 

by ubiegły byl nie gorszy -
komentował zawodnik. 

lITtrzecim meczu w 
VV ekstraklasie z Ami

cą Wronki historyczną, bo 
pierwszą bramkę dla Gór
nika Polkowice w I lidze 
zdobył Marcin Wojtaro
wicz. Mecz zakończy! się 
zwycięstwem polkowi
czan 1:0. a Wojtarowicz 
pokonał bramkarza gości 
w 86. minucie. 

- --- - ------

» WRZESIEN 
t:)Olkowicki kulomiot 
r Marek Czamik, pod

opieczny trenera Roberta 
Pierzchały uplasował się na 

ósmej pozycji w Młodzieżo
wych Mistrzostwach Polski 
w Lekkoatletyce. 
lITTowarzyskim Tur
VV nieju o Puchar Pre

zesa CCC Aquapark Polko
wice nasze koszykarki oka
zały się mało gościnne i 
zgamęły główną nagrodę. 

Kolejne miejsca zajęły ze
społy z Brzegu, Gorzowa 

» PAZDZIERNIK 
lITYstępująca w 
VV pierwszej dywizji 

UCI (Międzynarodowej 

Unii Kolarskiej) grupa 

CCC-Polsat otrzymała 
tzw. "dziką kartę", czyli 
zaproszenie do startu w 
wyścigu Pucharu Świata 
Giro di Lombardia. 

K amila Lewandow
ska. kulomiotka z 

Gimnazjum nr 1 w Polko
wicach zdobyła srebrny 
medał podczas Mistrzo
stwa Polski MIodzików ro
zegranych w Słubicach. 

Wielkopolskiego i Pozna
nia. 

Zespól Szkól z Polko
wic triumfował w Wo-

jew6dzkirn WspÓłzawod

nictwie Sportowym na Dol
nym Śląsku. Tak spektaku
lamy sukces młodzi spor
towcy odnieśli po raz 
pierwszy. 

Na inaugurację 

pierwszoligowego 
sezonu w Polkowicach 
tenisistki stołowe MSTS 

Polkowice zremisowały z 
zespołem AZS AE Kra
ków 5:5. Wcześniej w 
meczu wyjazdowym po
lkowiczanki uległy nie
znacznie zespOłowi IKS 
Jastrzębie 4:6. 

» LISTOPAD 

Edyta Koryzna. re
prezentantka Pol

ski, na co dzień grająca w 
zespole CCC-Aquaprk zo-

stała nominowama do 
meczu Gwiazd Sharp To
reli Basket Ligi. Niestety 
w spotkaniu zastąpiła ją 
inna polkowiczanka Ju
styna Klosińska, bo pani 
Edyta była kontuzjowana 

Wmeczu kończącym 
rozgrywki rundy 

jesiennej ekstraklasy pił

karskiej Górnik. Polkowice 

» GRUDZIEN 
T')ilkarze halowi "Cu
r prum Polkowice za

kończyli pierwszą rundę 

rozgrywek pierwszej ligi 

wygrywając po zaciętej 

walce z zespołem z Biel
ska Białej 4'3. Cała runda 
nie była jednak zbyt uda
na, bo polkowiczanie zaj
mują po niej trzecią od 
końca pozycję. W dodatku 
nie wiadomo, czy przystą
pią do rundy rewanżowej, 
bo mają kłopoty ze znale
zieniem sponsora. 

v oszykarki CCC 
..{~quapark radzą so

bie świetnie w Sharp To
rell Basket Lidze. Po pię
ciu kolejnych zwycię-

S ort 

pokonał na własnym bo
isku zespół Świtu Nowy 
Dwór Mazowiecki 1:0. Pol
kowiczanie zajmują 

przedostatnią pozycję w 
tabeli. 

Górnik Polkowice 
otrzymał nagrodę 

Fair Play, za najbezpiecz
niejszy stadion spośród 
wszystkich drugoligowych 
klubów. 

stwach zajmują trzecią 
pozycję w tabeli. Wszyst
ko wskazuje na to. że w 
tym sezonie uda im się w 

końcu sięgnąć po upra
gniony medal. 

R
ozpoczęła rozgryw
ki Liga Środowisko

wa PUki Halowej. To już 
ósma edycja tych rozgry
wek. W tym roku strutuje 
osiem zespolów. Dwa naj
lepsze będą reprezento
wać Polko wice w rozgryw
kach Pucharu Polski. 
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-~ się roęywkilnmdy. 
Trer:vJwany pzez pana zespół z$nl
je łlzedą od l«ń:a ~ w tabe1i 
~1igI.0z8tegoslęPanspo
dzIewał po 2'BWOC.fnic:7lo? 

- Jestem realistą i wiedzialem, że ła
two nie będzie. Mamy młody zesp6~ 
który zbiera doświadczenia, uczy się 
gry z nąjlepszymi Dlatego nie spodzie
walem się, że będziemy wakĄyć o cz0-

łowe lokaty. Celemjest utIzymanie się 
w lidze i ten cel raczej zostanie osią
gnięty, a zebrane doświadczenia będą 
procentoWBĆ w przyszłości. 

-Uważapan,żem;p61staćna~
manleslęgroole~ 

- Jestem o tym przekonany. Wiem, 
że dziewczyny poziomem nie od.stąlą 
od innych Problem tkwi~ w psy
cbice, bo wszystkie, poza Dorotą No
WllCką która jest zawocini.alką do
świadczoną i niejednokrotnie grała 

pod dużą presją moje podopieczne z0-

stały postawione w zupełnie dla nich 
nieznanej sytuacji. Nagle ~ grać 
z zawodniczkami, które teoretycznie 
są od nich dużo lepsze. Gale szczęście 
okazało się, że teoria nie zawsze prne
kladasięnapraktykęi~po

~ sobie radzić. W miarę uptywu 
czasu będzie coraz lepiej, bo będą się 
one czuć coraz pewniej. R>wt.órzęjesz. 
c:ze raz, o pozostanie w lidze jestem 
spokojny. 
-R>~~nmdy 

zespół ZBjmJJJejednak~ 1m!cIą 
od kOOca, kt.(ra 00 }:I'Ilwda zap:wnla 
ligowy byt, ~ 1mże pa1m!ć w ~
~ ootminie. Którego z pzegra
mm rIY!J::lfJw w ~ rundzie 
~panużal? 

- Myślę, że nąjbardziej bolaIa poraż
ka w meczu ina1lgl.lI'aCjjnym który 
dziewczyny ~ w Jastrzębiu. 
Jest ku temu kiIka powodów, po 
pierwsze, był to pierwszy mecz w I li
dze i gdyby zakończylsię ~zwy
cięsliwem to na pewno łatwiej grałoby 
się później. RYza tym prz.egraliśnw nie
znacznie (4:6: red), a losy pojedynku 
~ się prakty<2nie do ostatniej pił
ki Szkoda było również punktu, który 
straciliśmy rernl.s4iąc u siebie z zespo
łemA.ZS AE \\Tocław, tym bardziej, że 
w tym spotkaniu dziewczyny prowa-

-+dzily już 5:3, by ostatecznie zremiso
wać 5:5. SZkoda tych punktów, ale nie 
ma 00 rozpamiętywać, bo taki jest 
sport, a tenis stołowy srez.eg61nie. Wy-
~ chwila dekoncentracjii WI!1CJ&r 
ko się odwraca Raz na wozie, raz pod 
wozem,jak w życiu 

-~miał pan w kiJku71'fanjarh 
ocenić występy poIk:owrJ.anek w I ~ 
dm to jaka byłaby to ocena? 

- Nl:\jpewniejszym punktem zespo
łu była z pewnością Dorota Nowacka, 
która jest już zawodniczką na tyle 
ukształtowaną, że poniżej przyzwo
itego poziomu nie schodzi. Można na 
nią zawsze liczyć, potrafi znajdować 
najlepsze rozwiązania w krytycznych 
momentach, a to bardzo pnydatna 
wniejętność. Justyna Kaczor miała 
trudne zadanie i początkowo radziła 
sobie kiepsko, ale to było spowodo
wane zmianą miejsca zamieszkania 
zawodniczka musiała się przystoso
wać do nowych warunków, a z tym 
nie każdy sobie radzi W miarę uply
wu czasu było coraz lepiej, a dwa 
punkty zdobyte w meczu z liderkami 
z Łodzi, w którym Justyna pokonała 
dwie llI:\ilepsze zawodniczki, było nie 
było lidera śWiadczą o jej olbnymich 
możliwościach. 

Marta Miś grała dobrze, choć to jest 
zawod.niczka typowo ofensywna, co 
zna~ że nie połlafi bronić i gdy nie 
ataktije to przegrywa mecz. Musi nad 
tym popracować. 

IzaZiomekjest nąjmłodszaz całego 
zespolu i brak doświadczenia ~ 
para1iżLije jej ~ pny stole. 
'Ikwiąw niej olłnzymie możliwości, ale 
problememjest~ Jest.emjed
nak pewien, że Izajuż niedlugo przeła
mie barierę psychiczna i za<2nie regu
lamie wygrywać. 

Bardzo ciesliY mnie to, że nasza silą 
jest debel, który w każdym meczu re
gularnie pJZY!1OSlł nam punkty. W su
mie muszę powiedzieć, że zawodnicz-

~ __________ ~S~rt~ __ -+ 

W meczu kończącym pierwszą 
rundę rozgrywek I ligi piłki ha
lowej polkowicki Cuprum po
konał po dramatycznej walce 
na własnym parkiecie zespół 
Rekordu Lipnik Bielsko Biała 
4:3. Teraz w rozgrywkach na-
stąpi kilkutygodniowa prze
rwa, w czasie której drużyna 
musi znaleźć strategicznego 
sponsora, bo w przeciwnym 

razie może nawet nie przystą
pić do rozpoczynającej się w 
połowie stycznia przyszłego 

roku drugiej rundy rozgrywek. 
Do niedzielnego (14 grudnia) poje

dynku polkowiccy zawodnicy przystą
pili WY,jątkowo zmobilizowani po pe
chowejporażce 4:6 poniesionej na wIa
SllyrIl terenie w meczu z dJ:użyną Holi
day Chojnice. Od pierwszego gwizdka 
sędziego prz;ystąpili do zmasowanego 
ataku na bramkę przeciwnika. Nieste
ty poIkowiczanie grali w początkowej 
fiizi.e spotkanianieskut.ecznie i nie po
trafili przypiec:z.ętoW'aĆ swojej przewa
gizdobyciem bramki. Dopiero w ósmej 
minucie po dośrodkowaniu z boku b0-
iska strzałem z bliskiej odległości piłkę 
w bramce umieścił Ryszard Zaraza i 
pierwszapoIowameczuzakończylasię 

ki robią systematyczne postępy i to 
jest dla nmie bardzo zadowalające. 

- Oi;y jest w Iidre zac!P6ł. ktfIy:me
~pqjeIl8d~ 

- Myślę, że takim zespołem jest 
wanctaKraków, w której ~ą bardzo 
dobre. doświadczone zawodniczki, 
medalistki mistrzostw Rl1ski. R>za 
tym uważam, że z każdym zespołem 
można wygrać. Generalnie poziom 
naszej grupy (MSTS gra w grupie po

wynikiem 1:0 dla CUpnnn FU przerwie 
graznacznie się zaCJSt;r$, czego wyni
kiem było aż sreśIJ rzutów karnych wy
konywanych przez zawodników oby
dwu drużyn. W końcówce mecz był 
bardzo dramatyczny. Na niespełna 
półtorej minuty przed jego zakońc:ze
niem poIkowiczanie prowadzili 4:1 po 
stmłIach Jarosława Chojeckiego, któ-
1y zdobył w tym meczu dwie bramki 
oraz Sebastiana Jędrzejewskiego, ale 
goście zdolali w ciągu minuty zdobyć 
dwa gole ( obydwa z rzutów karnych) 
i niespodziewanie końcówka była bar
dzo nerwowa. Ostatecznie jednak 01-
prom "dowiozło" wynik do końca me
czu, zdobywl:\iąc komplet punktów w 
tym ważnym pojedynku. 

łudniowej I ligi) jest bardzo wyrówna- -I ' .[j~D1fł. 

- Ten mecz kosztował mnie spo
ro nerwów, podobnie zresztą jak 
dwa wcześniejsze. Wynik ważył się 
do ostatniego gwizdka sędziego, 
ale tym razem, to my okazaliśmy 
się zespołem lepszym i bardzo 
mnie to cieszy - komentował szko
leniowiec polkowiczan Waldemar 
Jedynak. 

Teraz w rozgrywkach pierwszoli
gowych nastąpi kilkutygodniowa 
przerwa Początek drugiej nmdy 
rozgrywek przewidziano na połowę 
stycznia. Nie wiadomo, czy polko
wieki zespół pnystąpi do nich, bo 
jak dotychczas nie pozyskał strate-
gicznego sponsora. 

ny i losy awansu do dalszej fa7;y roz- 1"""'W"""'J~i~ii~~~ł§~~~~i~~I~~ grywek oraz ułrz\ymania będą się wa- 1'.1: 
żyć do ostatniego meczu. ale 
spokojny o nasze wyniki. 

- 0i;y1Bkt, żew~ się 
24 ~ IUIXIzIe 
~będągra\V~ 
r::zbww~~naa;ią
gane wyniki? 

- Krążą takie opinie, że dziewczy
nom trudniej gra się w RJlkowicach 
niż na WY,jeżdzie, bo p~ajest więk
sza. Myślęjednak, że pielwsz.e lodyzo
~już pJ.7.ełamane. zaWQdnicZki na
b~ doświadczenia i ternz'to gdzie ~~!iMi~W~ l!"(=~~' 
~ą nie będzie miało . więk-

szego znacreriia '}:t!~~ ~==""" 

RalmawiałKOOrad~ 
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